
Beantwoording Technische vragen Programmabegroting 2022 en MJP 2023 -2025 pagina 1 van 41

Betreft: Beantwoording van Technische vragen Programmabegroting 2022 en meerjarenprognose 2023 - 
2025.

In deze bundel treft u - gerubriceerd per raadsfractie - de door uw raad gestelde technische vragen en de 
beantwoording namens ons college.

................................ChristenUnie (18-10-2021)................................
Vraag 01 pagina 16
Introductie: pagina 16 Woningbouw en woonplan.

Er is aandacht voor bijzondere groepen en woongroepen. Er is een gat tussen zo lang mogelijk 
met eigen regie en zorg thuis blijven wonen en verhuizen naar een WZC/ VPH. De beweging 
die gaande is gaat zelf naar nog langer thuis blijven wonen.

Vraag: a. Hoeveel nieuwe woningen worden er in Assen in 2022 opgeleverd?

b. Welke categorieën betreft dat?

c. Waar worden deze woningen gebouwd?

+d. Hoeveel woningen worden er in 2022, 2023 en in 2024 volgens planning opgeleverd?

e. Welke categorieën woningen zijn dat (koop/huur/sociale huur/midden huur)?

f. zijn dit appartementen of grondgebonden woningen?

g. Waar worden deze woningen gebouwd?

h. In welke fase van de planvorming zitten deze woningen?

I. Wat houdt de aandacht voor bijzondere groepen en woongroepen concreet in?

J. Welke stappen zet de gemeente al om die zorg thuis langer te kunnen blijven verlenen?

Antwoord:

a. Volgens de actuele woningbouwplanning worden in 2022 naar verwachting circa 340 
woningen opgeleverd.

b. Het betreft circa 190 huurwoningen (105 corporatie huur en 85 particuliere huur) en 150 
koopwoningen.

c. Deze woningen worden gebouwd in het Centrum (120), Noorderpark (83), Assen Oost 
(59), Marsdijk (5) en Kloosterveen (73).

d. In de actuele woningbouwplanning staan voor de periode 2022 t/m 2024 de bouw circa 
1.650 woningen in de planning. 

Kanttekening: Planningen kennen doorgaans een zogenaamde boeggolf aan plannen, 
waarvan uiteindelijk een deel om uiteenlopende redenen doorschuift in de tijd. Op 
voorhand kan er van worden uitgegaan dat uiteindelijk circa 70% van de geplande 
woningbouw voor 2023 en 2024 op tijd wordt gerealiseerd. Dat betekent dat voor de 
periode 2022 t/m 2024 een woningproductie van circa 1.250 woningen mag worden 
verwacht.
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e. De geplande woningproductie van circa 1.650 woningen in de jaren 2022 t/m 2024 betreft 
een mix van ca. 700 koop- en 950 huurwoningen: ca. 620 corporatie (sociale) huur 
(inclusief vervangende nieuwbouw) en 330 particuliere huur.

f. De geplande woningproductie voor de jaren 2022 t/m 2024 betreft een mix van ca. 870 
appartementen en 780 grondgebonden woningen.

g. Deze woningen zijn gepland in het Centrum en Havenkwartier (ca. 500), Lariks (190), 
Noorderpark (280), Assen Oost (ca. 160), Assen West (ca. 80), Marsdijk (ca. 10) en 
Kloosterveen (ca. 430).

h. Van de 1.650 geplande woningen voor de jaren 2022 t/m 2024 zit 47% (780 woningen) in 
‘harde’ plannen, waarvan er 470 planologisch zijn geregeld, 250 een bouwvergunning 
hebben en 60 in aanbouw zijn. De overige 53% (870 woningen) zit in ‘zachte’ plannen, die 
nog planologisch moeten worden geregeld.

i. Aandacht voor bijzondere groepen en nieuwe woonvragen houdt concreet in dat wij oog 
hebben voor deze ontwikkelingen en initiatieven willen faciliteren. Te denken valt aan 
initiatieven als een Knarrenhof, woontussenvormen (tussen beschermd wonen en 
zelfstandig wonen), flexwonen, Tiny Houses, etc…

j. Er wordt al gewerkt aan een Uitvoeringsprogramma wonen-zorg-welzijn, op basis van de 
nieuwe woonvisie. Dit programma wordt in samenwerking met zorgaanbieders in het 
Platform Wonen Zorg Welzijn gemaakt en heeft tot doel alle betrokken partijen te 
verbinden aan gezamenlijke ambities, o.a. t.a.v. de zorg thuis. 

Op 28 oktober 2021 hebben gemeenten die onder de centrum gemeenten Assen vallen, 
zorgpartijen en corporaties een convenant ondertekend waardoor het zelfstandig wonen met 
zorg wordt gerealiseerd. Dit levert een bijdrage aan de zelfredzaamheid van de kwetsbare 
inwoner en versterkt de draagkracht in de wijk. En voorkomen hiermee duurdere vormen van 
zorg. 

Op Drents niveau werken we samen met zorgverzekeraar Zilveren Kruis , zorgaanbieders, 
provincie, welzijn, seniorenbelangenorganisaties, Huisartsenzorg Drenthe, de Drentse 
ambassadeurs  Taskforce Wonen en Zorg samen om een versnelling aan te brengen in het 
ontwikkelen van woonzorgconcepten. In 2022 willen we dit doen door kennisateliers te 
organiseren. ook worden alle gemeenten gestimuleerd om op lokaal niveau het gesprek met 
stakeholders te voeren over wonen en zorg.  

We starten per 1 januari 2022 in samenwerking met zorgaanbieders, welzijn, huisartsen en 
Actium met de seniorenmakelaar. Deze wordt gefinancierd vanuit Preventiefonds, met 
cofinanciering van Actium.

Tijdens de raadsvergadering van 7 oktober 2021 is bij de behandeling van agendapunt 3 Lijst 
toezeggingen door de fractie van de Christen Unie in algemene zin gevraagd vóór de 
behandeling van de Begroting 2022 inzicht te geven in de woningbouw en 
woningbouwplannen in de gemeente. 

Woningbouw 1e helft 2021
In de eerste helft 2021 werden 191 woningen toegevoegd aan de woningvoorraad: 124 
nieuwbouwwoningen en 67 woningen via o.a. transformatie van bestaande panden. 
In deze periode werden ook 135 woningen onttrokken aan de woningvoorraad. Per saldo 
groeide de Assense woningvoorraad in de 1e helft van dit jaar met 56 woningen.
Er werden in de eerste zes maanden van 2021 voor 185 woningen bouwvergunningen 
verleend, 46 koop- en 139 huurwoningen.
Medio 2021 zaten er nog  circa 330 woningen in de pijplijn. Dit zijn woningen waarvoor 
bouwvergunning is verleend, maar die nog niet zijn opgeleverd. 

Woningbouwplanning 2021-2040
In de Woonvisie Assen ‘Van binnenuit beter’ is de Assense (netto) uitbreidingsbehoefte 
vastgesteld op circa 3.200 – 3.500 woningen tot 2040, waarvan 2.500 tot 3.000 tot 2030. 
Tegelijkertijd zullen naar verwachting ook nog circa 1.000 bestaande woningen worden 
vervangen in verband met wijkvernieuwing en verduurzaming. Dat brengt de bruto 
woningbouwopgave voor de lange termijn op circa 4.200 – 4.500 woningen tot 2040.
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Met de gemeentelijke woningbouwplanning en -programmering wordt de woningbouwopgave 
uit de woonvisie zo goed mogelijk ingevuld met concrete bouwplannen. Het omvat alle 
geplande nieuwbouw- en transformatieprojecten in de gemeente, van klein tot groot en van 
hard tot zacht. 

Onderstaande tabel geeft een samenvattend overzicht van de bruto plancapaciteit per wijk, 
met zowel kwantitatieve als kwalitatieve informatie. Het is de optelsom van vele afzonderlijke 
woningbouwprojecten in onze woningbouwplanning.
De visie Assen Centraal is verwerkt in de actuele planning en programmering, maar behoeft 
nog een check op de laatste aanpassingen die in het kader van de aanvraag 
Woningbouwimpuls zijn gedaan.

 
De actuele woningbouwplanning per 1/1/2021 omvat bruto plancapaciteit voor in totaal ruim 
4.300 woningen tot 2040. Deze capaciteit is in potentie goed voor een netto toevoeging van 
ruim 3.500 woningen en is daarmee in kwantitatief opzicht in lijn met de nieuwe woonvisie. 

Circa 75% van de plancapaciteit (inclusief vervangende nieuwbouw) is gepland in bestaand 
stedelijk gebied en zo’n 25% in de nieuwe uitleg (Kloosterveen).

Circa 30%  van de plancapaciteit (ongeveer 1.300 woningen) is hard. Hieronder vallen plannen 
die planologisch zijn geregeld in een omgevingsplan, een bouwvergunning hebben of in 
aanbouw zijn. 

De actuele planning in de tijd wordt weergegeven in onderstaande tabel. 
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Tot slot wijzen wij er op dat de woningbouwplanning en -programmering een dynamisch 
gebeuren is. Uitval van plannen, toevoeging van nieuwe initiatieven, vertraging in de tijd, 
veranderingen in programma’s, maar ook ontwikkellocaties die voortkomen uit nieuwe 
wijkvisies zijn van invloed op het totale plaatje. De hierboven gepresenteerde tabel is vooral 
informatief en is een momentopname.

Vraag 02 pagina 20
Introductie: Groenvisie

Vraag: Welke concrete plannen zijn er nu om te voldoen aan de doelstelling: ‘Groene stad van het 
noorden in 2040?

Antwoord: Er zijn nog geen concrete plannen hoe we kunnen voldoen aan deze doelstelling. Er wordt 
gewerkt aan een nieuwe groenvisie. Vanuit de groenvisie of vanuit beheer- en 
uitvoeringsplannen voortvloeiend uit de groenvisie zullen mogelijk nieuwe investeringen 
voorgesteld worden. 

Vraag 03 pagina 20
Introductie: Bewegen en ontmoeting stimuleren.

Spelen en ontmoeten als sociale inclusie en/of bestrijding eenzaamheid, hiervoor heeft u een pilot gedaan in 
Pittelo.

Vraag: a. Welke resultaten zijn hieruit naar voren zijn gekomen?

b. Welke van de bovengenoemde resultaten gaat u gebruiken in het vervolg en in de andere 
wijken?

c. Welke drie interventies betreft het die pilot worden in ‘22/’23?

Antwoord: a.In de raadsvergadering van 27 mei 2021 hebben we u geïnformeerd over de stand van zaken en de 
3 sporen aanpak op het thema spelen, bewegen en ontmoeten. Uw vragen gaan over lopend 
onderzoek in de wijk Pittelo uit het I2I traject (From Isolation to Inclusion, spoor 3). Dit project loopt 
tot 2023. In de raadsvergadering hebben we aangegeven waarom is gekozen voor de wijk Pittelo en 
de doelgroep 45-55 jaar. In juni hebben we een enquête uitgezet onder alle inwoners van Pittelo over 
het thema spelen bewegen en ontmoeten. Doel van de enquête is om de eenzaamheidscijfers vast te 
leggen voordat we een interventie gaan starten (0-meting). Tevens hebben we de inwoners van Pittelo 
gevraagd naar hun wensen, behoeften ten aanzien van spelen, bewegen en ontmoeten en of ze willen 
meedoen in het vervolgtraject.  De enquête is pas eind september gesloten omdat we in de zomer net 
wat te weinig response hadden voor een representatief beeld. Dat is nu wel gelukt. De resultaten van 
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Assen Centrum 81 120 205 122 80 130 39 57 0 36 28 26 32 36 110 17 0 0 0
Havenkwartier 0 0 0 65 65 61 60 50 50 40 45 45 35 35 35 35 29 0 0
Lariks 17 0 78 112 155 162 141 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0
Noorderpark 103 83 199 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0
Assen Oost 0 59 0 100 101 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0
Diepstroeten 38 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0
Pittelo 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0
Assen West 0 0 5 72 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0
Peelo 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0
Marsdijk 5 5 5 1 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0
Kloosterveen 39 73 180 174 143 142 132 122 112 2 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Totaal gemeente Assen 283 340 672 646 544 495 372 229 162 78 73 71 67 71 145 52 29 0 0

Samenvatting woningbouwplanning en -programmering gemeente Assen 2021
- bruto plancapaciteit per 1/1/2021
- incl. vervangende nieuwbouw en transformatie bestaande panden
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de enquête zijn geanalyseerd en vastgelegd en onlangs gedeeld met de verschillende doelgroepen in 
Pittelo. Het rapport is vanaf 1 november in te zien op de website van mijnbuurtAssen. In het najaar 
wordt gestart met een co-creatietraject met als doel te komen tot 3 interventies. NHL Stenden 
Hogeschool zal ons hierbij ondersteunen. De eerste sessies met inwoners en professionals zijn 
hiervoor gepland.

b. De resultaten van het I2I-project in Pittelo wordt in 2023 vastgelegd in een eindrapport waarin een 
visie op spelen, bewegen en ontmoeten wordt opgenomen.

c.Wanneer de co-creaties sessie zijn afgerond (begin 2022) is bekend welke interventies we 
gaan uitvoeren.

Vraag 04 pagina 21
Introductie: Bereikbaarheid verkeer en vervoer

Vraag: a. Verkeersregels moeten in de (binnen)stad worden nageleefd. Hoe denkt het college dit te 
bereiken? Voorlichting/preventie/handhaving?

b. Onderdelen uit de mobiliteitsvisie worden niet uitgevoerd maar zijn wel begroot. Wat levert 
dat aan minder uitgaven op?

Antwoord: a. We maken gebruik van een combinatie van voorlichting, inrichting en handhaving. In het 
Uitvoeringsprogramma Mobiliteit komen al deze aspecten aan de orde. Zo investeren we in 
het stimuleren van/wijzen op het juiste gedrag op de weg (voorlichting), passen we de 
weginrichting aan dat het juiste gedrag vanzelfsprekend is, en voeren we op die plekken 
waar naleving van de verkeersregels nog steeds een probleem is controles uit en/of plaatsen 
we camera's (binnenstad).

b. In de Raadspresentatie van 30 september is toegelicht dat vier deelprojecten uit het 
Uitvoeringsprogramma Mobiliteit niet worden uitgevoerd. Namelijk: het fietsenplan `iedereen 
een fiets’, het reizigersonderzoek Assen-Groningen, het stimuleren van beweging onder 
jongeren en het monitoren van gezondheidseffecten. In totaal hebben we hiervoor een 
bedrag van 120.000 euro begroot. 

Als de realisatie van de overige projecten ook in het komende jaar binnen het budget blijft, is 
er aan het einde van het UPM een bedrag over van in ieder geval 120.000 euro. Dit restant 
kan dan terug worden gestort in de algemene middelen. Ter onderbouwing hiervan stellen 
we voor om eind 2022 een eindrapport UPM 2018-2022 aan uw Raad beschikbaar te stellen 
met daarin een overzicht van alle uitgevoerde acties en gemaakte kosten.

Vraag 05 pagina 29
Introductie: Behouden en aantrekken van bedrijven

Vraag: a. Hoeveel ha bedrijventerrein en kantoorlocaties zijn er nog beschikbaar?

b. Hoeveel vestiging verkopen zitten er in de planning voor 2022?

Antwoord: a. Peelerpark: 4 hectare

Groene Dijk: 0,7 hectare (wonen-werken)

Messchenveld: 27,3 hectare (waarvan 2,5 wonen-werken)

Assen-Zuid: ongeveer 25 hectare (wordt bouwrijp gemaakte op basis koopovereenkomsten)

b. Begroot als uitgifte in 2022:

Peelerpark: 0,5 hectare

Groene Dijk: 0,3 hectare

Messchenveld: 0,8 hectare

Assen-Zuid: 1 hectare 
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Vraag 2: a. Hoeveel m2 winkelvloeroppervlak is er op dit moment in gebruik?

b. Welke acties onderneemt het college om het winkelaanbod in Assen op peil c.q. 
aantrekkelijk te houden?

c. Welk doel heeft het college als het gaat om het aantal bezoekers van de binnenstad?

Antwoord 2: a. We hebben in Assen ongeveer 100.000 m2 winkelruimte. Daarvan is volgens de laatst 
bekende cijfers circa 80.000 m2 in gebruik. Dit zijn de cijfers waarop wij de binnenstadsvisie 
hebben gebaseerd. Deze cijfers zijn inmiddels dus alweer een jaar oud. We gaan uitzoeken 
hoe we het aanbod van winkelruimte en de leegstand jaarlijks kunnen monitoren. 

b. Uw raad heeft in mei van dit jaar de nieuwe binnenstadsvisie vastgesteld. Daarin hebben 
wij aangegeven hoe wij de binnenstad van Assen aantrekkelijk willen houden. Heel kort 
samengevat volgen we drie hoofdlijnen: 

▪ concentreren van winkels;
▪ transformeren naar andere functies, waaronder wonen
▪ bij alles wat we doen inzetten op kwaliteit. 

Met de herinrichting van het Koopmansplein is een belangrijke stap gezet en we zijn alweer 
behoorlijk op streek met de herinrichting van de winkelstraten. Begin volgend jaar zullen we 
het uitvoeringsprogramma voor de komende jaren aan uw raad presenteren. Daarin staan alle 
acties die we de komende jaren willen uitvoeren om de binnenstad aantrekkelijk te houden en 
daarmee een goed ondernemersklimaat te creëren.

c. In de nieuwe binnenstadsvisie - die uw raad in mei heeft vastgesteld - hebben wij 
aangegeven hoe wij tot een compacte, complete en aantrekkelijke binnenstad willen komen. 
We hebben onder andere aangegeven dat het aanbod van winkelruimte flink moet afnemen 
en dat we winkels en horeca willen concentreren in het gebied rond de Brink, het 
Koopmansplein en de kop van de Vaart. Deze visie is gebaseerd op de verwachte ontwikkeling 
van het consumentengedrag en het verzorgingsgebied van de binnenstad van Assen. De 
verwachte ontwikkeling van de bezoekersaantallen is dus ‘input’ voor de visie en geen 
uitkomstmaat.

Vraag 3: TRZ: Zijn er concrete plannen die spelen en zo ja, in welk stadium bevinden deze plannen 
zich?

Antwoord 3: Ja, er zijn concrete plannen voor het gebied van de TRZ. Daarnaast is de hermeandering van 
het Witterdiep, in combinatie met de aanleg van extra waterberging, momenteel in uitvoering.  

Vraag 06 pagina 26
Introductie: Participatie en inkomen

Vraag: a. Van bijstandsgerechtigden wordt verwacht dat zij vrijwillig participeren aan de maatschappij, 
blijft dit vrijwillig of gaat het richting verplichting?

b. De pilot Basisbanen loopt tot eind 2022 en wordt dan geëvalueerd. Kunnen we ook een 
tussentijdse evaluatie van het college verwachten?

Antwoord: a. Dit gebeurt op basis van vrijwilligheid en er is geen intentie om hier een verplicht karakter 
aan te geven.

b. Begin 2022 loopt de pilot 1 jaar. Daarom gaan we Q1 van 2022 evalueren. Het college zal 
deze evaluatie met u delen.

Vraag 07 pagina 33 
Introductie: Preventiefonds

Vraag: a. Hoe groot is de onderbesteding die u verwacht in het preventiefonds?
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b. Klopt het dat met ingang van 2022 de vergoeding van schoolreisje, schoolkampen en 
ouderbijdragen voor minder draagkrachtige ouders niet meer onder de meedoenregeling, dan 
wel het kindpakket vallen?

Antwoord: a. Het Preventiefonds bestaat uit een gedeelte voor initiatieven vanuit professionals en een 
gedeelte voor initiatieven vanuit inwoners en vrijwilligers. Bij het Preventiefonds voor 
professionals is een totaalbedrag van €174.820 toegekend aan subsidieaanvragen die zijn 
binnengekomen in de eerste acht maanden van 2021. Er kunnen tot en met het einde van dit 
jaar aanvragen worden ingediend. Voor de besteding van het Preventiefonds voor inwoners 
en vrijwilligers krijgen we van STILA een afrekening aan het einde van het jaar. Bij de 
jaarrekening 2021 doen we verslag van de besteding in dit jaar.

b. Dat klopt. Op 1 augustus 2021 is de wetswijziging vrijwillige ouderbijdrage in werking 
getreden. De kern van de wet is dat alle leerlingen moeten kunnen meedoen met activiteiten 
die de school organiseert, ook leerlingen met ouders die de vrijwillige ouderbijdrage niet 
kunnen of willen betalen. Voorbeelden van deze activiteiten zijn schoolreisjes en langdurige 
extra activiteiten, zoals aanvullend sportaanbod of dans- en muzieklessen en extra 
onderwijsprogramma’s zoals bij het tweetalig onderwijs.

Door deze wetswijziging mag het niet betalen van de vrijwillige ouderbijdrage niet leiden tot 
het uitsluiten van leerlingen van deelname aan activiteiten. De verantwoordelijkheid voor 
deelname van kinderen aan dit soort activiteiten is door deze wetswijziging bij het onderwijs 
neergelegd. Daardoor is het geen taak meer van de gemeente om hiervoor een vangnet te 
organiseren, in de vorm van een minimaregeling. 

Stichting Leergeld ziet dit jaar nog als overgangsjaar voor aanvragen voor dit soort activiteiten 
en bijdragen, waardoor het onderwijs de tijd heeft om dingen goed in te regelen en inwoners 
nog steeds een aanvraag kunnen indienen. Met het onderwijs hebben reeds de eerste 
gesprekken plaatsgevonden om te verkennen hoe deze verantwoordelijkheid wordt opgepakt.

Vraag 08 pagina 43
Introductie: Jongeren perspectief fonds

Vraag: Pilot Jongeren Perspectief Fonds is gestart in 2021, wat zijn de eerste resultaten?
Antwoord: Per 1 juni 2021 is het Jongeren Perspectief Fonds officieel van start gegaan. Inmiddels zijn 

twee jongeren toegelaten tot en gestart met het traject en zijn er gesprekken met andere 
mogelijke deelnemers.  In Q1/Q2 van 2022 vindt de eerste tussenevaluatie plaats van de pilot 
waarin de eerste resultaten gedeeld worden.  

Vraag 09 pagina 59
Introductie: Oplossen achterstanden Sociaal Domein. 10 FTE erbij sociaal domein.

Vraag: a. Waar worden die concreet voor ingezet? 

b. En wat zijn de risico’s wanneer het wegwerken niet lukt?

Antwoord: a. De extra medewerkers worden ingezet om indicaties te stellen.

b. Risico's zijn dat inwoners langer moeten wachten op de zorg die zij nodig hebben. Daarnaast 
geeft de onzekerheid wanneer en of hun zorg wel verleend wordt en door wie.

Intern zijn in het voorjaar budgetten opengezet zodat er PGB budgetten gedeclareerd konden 
worden om inwoners en zorgaanbieders hier niet de dupe van te laten worden. Het risico bij 
het niet tijdig oplossen is dat de accountant de financiën betreffende het Sociaal Domein als 
onrechtmatig verklaart. 

Vraag 10 pagina 51
Introductie: Veiligheidsprogramma 2022



Beantwoording Technische vragen Programmabegroting 2022 en MJP 2023 -2025 pagina 8 van 41

Vraag: Is er beleid als voortrekkersgemeente inzake uitstappen prostituees. Concreet, welke acties 
worden ondernomen? Of zijn ondernomen?

Antwoord: Ja, er is beleid ontwikkeld. Het bieden van een uitstaptraject met een team van hulpverleners 
vormt een onderdeel van ons prostitutiebeleid. Iedereen die uit de prostitutie wil stappen, moet 
de kans krijgen te stoppen. De ervaring van het begeleiden van prostituees naar een andere 
baan, laat zien dat dit een ingewikkeld proces is. Wij hebben in Drenthe een werkwijze 
ontwikkeld met een team van hulpverleners die zorg bieden aan sekswerkers. Dit team -dat 
Time2Connect heet (www.time2connect.nl)- bezoekt de clubs in onze provincie, geeft 
voorlichting en biedt aan sekswerkers de mogelijkheid om uit de prostitutie te stappen. 
Wanneer er vanuit sekswerkers de behoefte is om uit te stappen, dat wil zeggen, uit de 
prostitutiebranche te willen, dan kunnen zij worden begeleid in dit traject. Als 
centrumgemeente informeren wij de overige Drentse gemeenten actief over deze voorziening. 
Doel is de prostitutiezorg en uitstapmogelijkheden te ontwikkelen tot een integraal en 
provinciaal bekend uitstapprogramma.

Vraag 11 pagina 6

Introductie: Kinderopvangtoeslagaffaire
De gemeente blijft zich inzetten voor gedupeerden van de kinderopvangtoeslag.

Vraag: Om hoeveel huishoudens in Assen gaat het, en wat doet de gemeente concreet?

Antwoord: Omdat de Belastingdienst nog geen duidelijkheid heeft gegeven over welke huishoudens 
daadwerkelijk als gedupeerd zijn aangemerkt, kunnen we niet met zekerheid zeggen om 
hoeveel Asser huishoudens het gaat.  We krijgen nog wekelijks nieuwe lijsten van de 
Belastingdienst. De laatste stand van zaken is dat het gaat om circa 150 meldingen. De 
gemeente heeft via WPDA ondersteuning georganiseerd. Waar dingen lijken te escaleren of 
vastlopen in de huishoudens die het betreft, proberen via door middel van maatwerk een 
oplossing te realiseren. Daarnaast brengen we in kaart welke publieke schulden er nog 
openstaan voor deze groep inwoners. In november ontvangt de raad een voortgangsbrief over 
deze ondersteuning, waarin naast de cijfers ook uitgebreid wordt ingegaan op de 
ondersteuning die we deze inwoners hebben aangeboden.

Vraag 12 pagina 35
Introductie: Geweld hoort nergens thuis

Vraag: Veilig Thuis Drenthe zal zich ontwikkelen tot een expertisecentrum. Wat betekent dat voor 
onze inwoners, melders en de uitvoering van het werk van VTD?

Antwoord: Veilig Thuis Drenthe blijft zich concentreren op haar kerntaken: aannemen van meldingen, 
onderzoek en geven van advies. Doordat Veilig Thuis transformeert naar een 
experticecentrum, versterkt zij haar positie in de aansluiting met het lokale veld, waarmee we 
verwachten dat we de lokale aanpak van huiselijk geweld en kindermishandeling kunnen 
verstevigen.  

Vraag 13 pagina 42
Introductie: Terugdringen laaggeletterdheid

Vraag: Laaggeletterdheid: 100 Assenaren laten starten in 2022 met een traject onder wie 45 met Nl. 
als moedertaal. Hoe worden werkgevers betrokken bij de aanpak van dit maatschappelijk 
probleem?

Antwoord: Via het Bondgenootschap voor een Geletterd Drenthe worden werkgevers benaderd met de 
vraag of zij lid willen worden van het Bondgenootschap. Inmiddels zijn er 80 organisaties lid 
van het Bondgenootschap. Werkgevers krijgen advies hoe ze laaggeletterdheid onder hun 
werknemers kunnen aanpakken. Een van de leden is het Werkplein Drentse Aa. Ook zij 
houden contact met werkgevers en hebben een signalerende rol op het gebied van 
laaggeletterdheid.

http://www.time2connect.nl/
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Vraag 14 pagina 
Introductie: Voorschoolse educatie. Per 01-01-2022 moet er worden voldaan aan wettelijke verplichting 

van hbo-geschoolde medewerkers bij VSE.

Vraag: Hoe staat het ervoor in Assen?

Antwoord: De pedagogisch beleidsmedewerkers in de Voorschoolse Educatie zullen in dienst zijn bij de 
opvangorganisaties. De gemeente gaat deze organisaties hiervoor subsidiëren. Daarmee zal 
worden voldaan aan de wettelijke verplichting.

Vraag 15 pagina 56
Introductie: Dienstverlening. Hybride werken na Corona, een blijvertje wordt soms gezegd.

Vraag: Hoe wil de gemeente Assen als werkgever hier mee omgaan?

Antwoord: De coronapandemie maakt dat we anders naar onze manier van werken en werkplek zijn gaan 
kijken. De crisissituatie heeft een versnelling gegeven aan het traject waar we vanuit het 
Verhaal van Assen al mee gestart waren: een nieuwe manier van werken en een 
werkomgeving die passen bij onze organisatieontwikkeling. Dat betekent dat we voor een 
groot deel niet meer teruggaan naar de oude situatie. We willen het goede van de 
coronaperiode behouden en tegelijkertijd samen met onze medewerkers onderzoeken hoe 
een passende flexibele werkomgeving van de toekomst eruitziet. Dat doen we op basis van 
drie uitgangspunten: iedereen is welkom in ons huis van de stad, op de werklocaties werken 
we samen en ontmoeten we elkaar en we faciliteren tijds- en plaats onafhankelijk werken zo 
optimaal mogelijk. De komende periode gaan we hier samen met onze medewerkers verder 
vorm aan geven. Daarbij laten we ons begeleiden door een bureau dat hierin al de nodige 
expertise ontwikkeld en toegepast heeft en maken we ook dankbaar gebruik van de ervaringen 
met hybride werken bij soortgelijke organisaties als de onze.

......................................PvdA (18-10-2021) ......................................
Vraag 01 Pagina 11 

Introductie: Reservepositie
Vraag: Om een goed beeld te krijgen van verleden-heden-toekomst van de gemeentelijke algemene 

reserve vragen we om een overzicht daarvan vanaf de verkoop van de Essent aandelen tot 
heden.

Antwoord: De Essent aandelen zijn al in 2009 verkocht. Deze verkoopopbrengst is destijds niet ten 
gunste van de algemene reserve gebracht, maar ten gunste van een specifieke 
bestemmingsreserve (‘Essentreserve’). In de periode tussen 2009 en 2018 is een deel van 
deze verkoopopbrengst ingezet voor o.a. de uitvoering van het collegeprogramma, voeding 
van het Fonds Grote Projecten en maatschappelijk renderende investeringen.  Eind 2018 
resteerde er nog € 26 miljoen in deze reserve wat verband hield met de 
dividendcompensatie. In 2019 is deze reserve opgeheven en is € 16 miljoen overgeheveld 
naar de reserve weerstandsvermogen en € 10 miljoen naar de algemene reserve. Naast de 
opbrengst uit de Essent aandelen zijn ook in 2016 de Enexis aandelen verkocht. Deze 
opbrengst ad. 
€ 9,2 miljoen is wel direct gedoteerd aan de algemene reserve. Onderstaand overzicht geeft 
inzicht in de mutaties in de algemene reserve sinds 2016.
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bedragen x € 1.000

Omschrijving Realisatie Begroting/ 
Prognose Totaal

Stand 1-1-2016 13.297 13.297
Verrekening begrotings-/rekeningresultaten:
- 2016 (uitkomst jaarrekening) 3.610 3.610
- 2017 (uitkomst jaarrekening) 5.504 5.504
- 2018 (uitkomst jaarrekening) -3.882 -3.882
- 2019 (uitkomst jaarrekening) -5.552 -5.552
- 2020 (uitkomst jaarrekening) -2.681 -2.681
- 2021 (prognose Voortgangsrapportage 2021) -1.139 -1.139
- 2022 (uitkomst begroting) 3.285 3.285
Totaal begrotings-/rekeningresultaten -3.001 2.146 -855
Verkoop aandelen:
- opbrengst verkoop aandelen Enexis (2016) 9.156 9.156
- restantdeel opbrengst verkoop aandelen Essent (2019) 9.989 9.989
Totale opbrengst verkoop aandelen 19.145 19.145
Inzet t.b.v. tijdgebonden ambities bestuursakkoord 2018-2022 -1.187 -5.979 -7.166
Mutaties Herstelplan:
- herallocatie vanuit diverse bestemmingsreserves (2020) 9.748 9.748
- bijdrage investeringsfonds (2020) -500 -500
Totaal mutaties Herstelplan 9.248 9.248
Overige onttrekkingen aan algemene reserve:
- voeding reserve cofinanciering regionaal economisch beleid (2015-2019) -894 -894
- voeding reserve duurzaamheid (2015-2019) -394 -394
- onttrekking t.b.v. sensor cluster (2016) -135 -135
- dekking vakantierechten IKB (2016) -1.140 -1.140
- versterking frictievoorziening personeel (2016) -660 -660
- vorming risicoreserve ijsbaancomplex (2017) -2.500 -2.500
- investeringsbijdrage Groningen Airport Eelde (2017) -2.500 -2.500
- onttrekking i.v.m. aanpak voor personen met verward gedrag (2017) -80 -80
- voorfin. frictievoorziening harmonisatie peuterspeelzaalwerk (2017-2021) -71 71
- voeding reserve binnenstad (2018) -1.930 -1.930
- bijdrage herstel parkeergarage Triade (2018) -1.000 -1.000
- versterking acquisitie-aanpak (2018) -200 -200
- afboeken restwaarde openbare verlichting (2018) -250 -250
- onttrekking t.b.v. provinciale bedrijvenregeling (2018) -500 -500
- voorfinanciering/voorbereiding zonneparken (2019-2023) -537 -83 -620
- inzet t.b.v. invoering Omgevingswet (2020-2021) -75 -552 -627
- inzet t.b.v. economische agenda (2020) -100 -100
- inzet t.b.v. herstelagenda corona (2021) pm -1.000 -1.000
- cofinanciering inzet REP-gelden (2021) -875 -875
- cofinanciering inzet REP-gelden voor TT/binnenstad (2021) -875 -875
- overige mutaties -107 -15 -122
Totaal overige onttrekkingen aan algemene reserve -13.073 -3.329 -16.402
Overige voedingen aan algemene reserve:
- storting rentevergoeding achtergestelde lening Edon (2016) 239 239
- vrijval budget revitalisering Stadsbedrijvenpark (2017) 1.000 1.000
- vrijval reserve Mien Ruysweg (2020) 500 500
- opbrengsten uit verkoop van gemeentelijk vastgoed (vanaf 2016) 966 966
Totaal overige voedingen aan algemene reserve 2.705 2.705
Geprognosticeerde stand 1-1-2023 27.133 -7.161 19.972
Aansluiting met begroting 2022:
- uitkomst begrotingswijziging Voortgangsrapportage 2021 256
- prognose rekeningresultaat 2021 (uitkomst Voortgangsrapportage 2021) -2.774
Stand algemene reserve 1-1-2023 in begroting 2022 (zie blz. 13) 17.455
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Vraag 02 Pagina 13 

Introductie: Tabel 3 Algemene reserve
Vraag: Graag ontvangen we nadere uitleg over de algemene reserve in de programmabegroting 2022 

en de meerjarenbegroting 2023-2025.

a. In de tabel staan de stelposten Jeugdzorg (75% n.a.v. arbitrage) vermeld. 

Antwoord: Welke verwachtingen zijn er t.a.v. de resterende 25%? 

b. Hoe zeker is het dat voor 2023-24-25 die 75% toegekend wordt? 
c. Wat kunnen de financiële gevolgen zijn wanneer deze bedragen voor de jaren 23-24-25 

niet worden toegekend?

Antwoord: a. In de Kaderbrief 2022 is op blz. 6 een geactualiseerde stand weergegeven van de 
algemene reserve. In deze stand van de algemene reserve is rekening gehouden met de op 
dat moment voorziene uitkomst van de begroting 2022 en MJP 2023-2024:

  
Aanvullend op de Kaderbrief bent u geïnformeerd over de uitkomst van de arbitrage tekorten 
uitvoering jeugdzorg en het opnemen van een nieuwe stelpost jeugd. Rekening houdend 
met deze aanvullende ontwikkeling op de uitkomst van de Kaderbrief 2022 zijn de 
begrotingsresultaten (in positieve zin) bijgesteld en daarmee de verrekening van het 
eindresultaat met de algemene reserve.  Dit effect is in de tabel op blz. 13 inzichtelijk 
gemaakt.

b. Voor wat betreft de beide percentages (75% of 100%)is het afhankelijk van de 
besluitvorming van een nieuw kabinet.  

c. Voor 2023 tot en met 2025 mogen gemeenten gebruik maken van een stelpost van 75%. 
Wij hebben van deze mogelijkheid gebruik gemaakt. Indien er besloten wordt dat er geen extra 
middelen worden toegekend is het de verwachting dat ook de stelpost moet vervallen. 
Daarnaast is ook de omvang van de nog vast te stellen hervormingsagenda van belang. Op 
dit moment kunnen wij  de omvang van de financiële gevolgen niet inschatten.   

Vraag 03 Pagina 33-34: 

Introductie: Preventiefonds
Vraag: welke deel van het huidige budget over 2021 wordt ingezet voor mogelijke initiatieven vanuit 

inwoners/vrijwilligersorganisaties en welk deel wordt ingezet voor initiatieven vanuit 
professionals?

Antwoord: In 2021 wordt €750.000 ingezet voor initiatieven vanuit professionals en €170.000 voor 
initiatieven vanuit inwoners/vrijwilligersorganisaties. 

Vraag 04 Pagina 34

Introductie: Integraal plan Lokaal jeugdbeleid:
Vraag: Door de coronapandemie hebben jongeren achterstand opgelopen op de arbeidsmarkt. Om 

de kansen van jongeren te vergroten: hoeveel (extra) stage- en werkervaringsplaatsenplekken 
biedt de gemeente voor jongeren uit het mbo, hbo en wo? 

Antwoord: We hebben als gemeentelijke organisatie zelf geen extra plekken gerealiseerd. De stageplek 
bij het RMC is wel ingevuld. Vanuit de eenmalige Coronamiddelen die de arbeidsmarkt regio 
Groningen-Assen wordt extra inzet gepleegd voor jongeren in kwetsbare posities om de stap 
terug naar onderwijs of van onderwijs naar arbeid te vergemakkelijken. Het lijkt erop dat 
leerlingen in kwetsbare posities maar in beperkte mate extra last hebben van de 
coronapandemie. De extra vraag naar ondersteuning terug naar onderwijs of doorstroom naar 
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arbeid kan worden opgepakt binnen de reguliere voorzieningen. Extra inspanningen voor het 
vinden van stageplekken en of werkervaringsplekken met name voor leerlingen van het VO 
VSO en MBO zijn maar in beperkte mate nodig en worden door het onderwijs en bestaande 
coaches en Navigatoren opgepakt.

Vraag 05 Pagina 36: 

Introductie: Huishoudelijke hulp
Vraag: Abonnementstarief WMO: dit heeft geleid tot toename van aantal aanvragen WMO, met 

toename van kosten voor gemeente Assen. 

De minister heeft aangegeven dat de gemeenten landelijk gezien voldoende zijn 
gecompenseerd voor de extra-kosten. (Zie bericht: De Jonge: voldoende compensatie voor 
eigen bijdrage Wmo). Geldt dit ook voor Assen en zo nee, hoe pakt dit uit voor Assen? Is er 
sprake van compensatie en zo ja, voor welk deel?

Antwoord: De compensatie voor invoering van het abonnementstarief valt in twee delen uiteen. 
Compensatie voor lagere bijdrage dan onder het regime van de inkomensafhankelijke bijdrage 
is gecompenseerd door het Rijk binnen de rijksbijdrage voor Wmo. De extra kosten als gevolg 
van de aanzuigende werking van het abonnementstarief is niet door het Rijk gecompenseerd. 
In 2021 zien we bv een aanzuigende werking bij de huishoudelijke hulp. Het gaat hier om 300 
extra cliënten.

Vraag 06 Pagina 40 

Introductie: Preventie-akkoord. In juni 2021 zijn de teksten ingediend bij het Rijk
Vraag: Graag ontvangen wij de teksten van dit akkoord.

Antwoord: De ingediende tekst bij het Rijk is een intentieverklaring. Die zal worden toegevoegd aan de 
stukken. 

Vraag 07 Pagina 77 versus 81

Introductie: Lokale Heffingen
Vraag: Een onduidelijkheid:

Lokale Heffingen Pag. 77 Tabel 2: rioolheffing tarief 2021 is 126,11 tarief 2022 is 134,36.

Lokale belastingdruk, pag. 81 tabel 4: rioolheffing tarief 2021 156,10, tarief 2022 is 134,36.

Er zit dus discrepantie tussen de tarieven in de 2 tabellen.

a. Graag hier nadere uitleg over? 

Antwoord: Bij de paragraaf Lokale heffingen zijn de tabellen niet juist. In de onderstaande tabellen is de 
juiste informatie opgenomen. Hiervoor zal een erratum aan de begroting worden toegevoegd.

Tabel 2 Opbrengsten Afvalstoffenheffing en Rioolheffing 2022
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Heffing Grondslag Tarief 
2021

Tarief 
2022

Ramin
g 2021

Ramin
g 2022

Mutati
e

Afvalstoffenheffing 
eenpersoonshuishouden

Afvalstoffenheffing 
meerpersoonshuishouden
s

Huishoude
n

169,1
5

238,9
9

180,5
3

254,4
7

6.896 7.194 298

Rioolheffing Aansluiting 126,1
1

137,3
9

4.392 4.620 228

Tabel 4 Belastingdruk gebruikers van woningen

Heffing/jaar 2019 2020 2021 2022

Afvalstoffenheffing 200,74 222,73 238,99 254,47

Rioolheffing 173,58 146,93 126,11 137,39

Totaal 374,32 369,66 365,10 391,86

Tabel 5 Belastingdruk eigen van woningen naar waarde

Waarde woning 2019 2020 2021 2022

100.000 541,02 547,06 534,40 549,46

200.000 707,72 724,46 703,70 707,06

250.000 791,07 813,16 788,35 785,86

500.000 1.207,82 1.256,66 1.211,60 1.179,86

1.000.000 2.014,32 2.143,66 2.058,10 1.967,83

Vraag 08 Pagina 77 
Introductie: Wethouder Financiën vertelde bij de bekendmaking van de concept-begroting aan RTV 

Drenthe dat er 25 euro rioolheffing wordt teruggegeven aan de huishoudens van Assen. 

Vraag: Waar is dit terug te vinden in de begroting?

Antwoord: In de begroting zelf is daarover niets terug te vinden behoudens de passage op pagina 77 
onderdeel rioolheffing. Het is de bestendige gedragslijn dat overschotten die binnen de 
rioolheffing en afvalstoffenheffing terug worden gegeven aan de inwoners. Het resultaat 
Rioolheffing was in 2020 € 459.000  Deze wordt nu verrekend met de rioolheffing 2022 en 
betekent een éénmalige verlaging van de heffing met € 14 per aansluiting. Ook is de teruggave 
van € 838.000 conform de motie die bij de begroting 2021 is aangenomen motie verwerkt in 
de rioolheffing 2022. Het gaat hier om een bedrag van € 25 per aansluiting. Dit betekent in 
totaal een teruggave van € 39 per aansluiting voor de rioolheffing 2022In het voorstel over de 
tarieven voor belastingen, heffingen en leges 2022 wordt daarover een passage opgenomen. 
Dit voorstel staat gepland voor besluitvorming in de raad op 16 december 2021.
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Vraag 09 Pagina 77 
Introductie: Tevens zou de wethouder hebben aangegeven dat er nog “onderzocht is of er de komende 

jaren forse investeringen in het gemeentelijk rioolstelsel nodig zijn, maar dat is niet het geval”.

Vraag: Graag zien wij een overzicht van de reserves in het rioolfonds en de benodigde budgetten 
t.o.v. de geplande uitvoering m.b.t. het GWRP Assen.

Antwoord: Ten tijde van de samenstelling van het huidige GWRP was het nog niet duidelijk of en in welke 
mate forse investeringen in het kader van de ontwikkelingen in klimaat nodig waren. Met het 
investeringsniveau zoals deze nu is opgenomen in het door de raad vastgestelde GWRP is 
de extra investeringsopgave niet nodig. Daarmee vond de raad dat de middelen in de 
voorziening “verkregen middelen van derden Rioolbeheer” terug moest naar de burger. Het 
college heeft daar in 2021 invulling aan gegeven en doet ook voor 2022 dit voorstel. Het inzicht 
in de voorziening groot onderhoud rioolbeheer en de voorziening verkregen middelen van 
derden is  hieronder weergegeven. 

............................................GroenLinks............................................
Geen vragen ontvangen
............................Stadspartij PLOP (18-10-2021) ............................
Vraag 01 pagina 20
Introductie: (p20) Er worden structureel extra middelen beschikbaar gesteld om het onderhoudsniveau in 

de wijken daadwerkelijk op niveau B uit de BOR te krijgen.

Vraag: a. Hoeveel wordt hiervoor extra beschikbaar gesteld? 

b. Graag ontvangen wij ook een overzicht met daarin van de beheergroepen en 
structuurgebieden en de kwaliteitsscore in relatie tot de afgesproken beeldkwaliteit-norm.  

Antwoord: a.    € 100.000 structureel

b. Op dit moment is deze rapportage nog niet beschikbaar. De eindrapportage wordt 
opgemaakt na de laatste schouw die in December plaats vindt. Begin 2022 ontvangen we 
de eindrapportage van het jaar 2021. 

Vraag 02 pagina 21
Introductie: Gesteld wordt “We willen dat de verkeersregels in de (binnen)stad worden nageleefd.” 

Vraag: Wat gaat u doen om de naleving van de verkeersregels te bevorderen? Gaat u daar extra 
middelen voor vrij maken of is er sprake van prioritering. In het geval van het laatste, waar 
gaat dan minder aandacht naar uit? 

Antwoord: We maken gebruik van een combinatie van voorlichting, inrichting en handhaving. In het 
Uitvoeringsprogramma Mobiliteit komen al deze aspecten aan de orde. Zo investeren we in 
het stimuleren van/wijzen op het juiste gedrag op de weg (voorlichting), passen we de 

Voorz GOH Riolering Voorz riolering derden

Stand 31-12-2020 7.128.000 3.284.000
Storting 2021 510.000 0
Onttrekking 2021 2.278.000 1.935.000
Saldo 31-12-2021 5.360.000 1.349.000
Storting 2022 481.000 0
Onttrekking 2022 3.861.000 1.349.000
Saldo 31-12-2022 1.980.000 0
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weginrichting aan dat het juiste gedrag vanzelfsprekend is, en voeren we op die plekken waar 
naleving van de verkeersregels nog steeds een probleem is controles uit en/of plaatsen we 
camera's (binnenstad).

Vraag 03 pagina 33
Introductie: De POH wordt een vast onderdeel van de dienstverlening.

Vraag: Worden daar dan ook meer uren (en dus middelen) voor beschikbaar gesteld dan tijdens de 
pilot?

Antwoord: Er worden meer uren ingezet omdat er een huisartsenpraktijk is bijgekomen in Assen. 
Vooralsnog blijven we binnen het budget. 

Vraag 04 pagina 40
Introductie: Uitvoering Asser Sportakkoord

Vraag: Hoeveel middelen stelt het college aan het Sportakkoord ter beschikking in 2022? 

Hoe verhoudt zich dat ten opzichte van 2021? 

Antwoord: Het college stelt € 100.000 beschikbaar. 

Ten opzichte van 2021 is er voor 2022 éénmalig € 100.000 extra opgenomen in de 
gemeentelijke begroting.

Vraag 05 pagina 40
Introductie: Sportakkoord. De inzet van partijen als Vaart Welzijn worden genoemd. 

Vraag: Wat is die inzet (inhoud en omvang) van Vaart Welzijn in deze?

Antwoord: Vaart Welzijn is een belangrijke uitvoeringspartner in het sportakkoord. Hun bijdrage 
concentreert zich op het thema Gezond in de Stad. Veel onderdelen uit dit thema behoren al 
tot de opdracht aan Vaart Welzijn. De buurtwerkers sport hebben daar een belangrijke taak 
in.

Vraag 06 pagina 48
Introductie: Internationaal Filmfestival Assen

Vraag: Sinds wanneer wordt de jaarlijkse bijdrage aan het internationaal filmfestival Assen gegeven, 
hoe hoog was de bijdrage de afgelopen jaren en wat wordt de bijdrage in 2022 en de 
komende jaren?

Antwoord: IFA, dat inmiddels toe is aan zijn 42ste editie, ontvangt al vele jaren ondersteuning van de 
gemeente Assen. De afgelopen jaren bedroeg de subsidie  10.000. Voor het 40 jarig 
jubileum in 2020 is een extra eenmalige bijlage beschikbaar gesteld van € 3.325. In 2022 en 
de jaren erna bedraagt de subsidie € 20.000. Hiermee stellen we het festival in staat zich 
verder te ontwikkelen. Hiervoor heeft IFA een meerjarenplan ingediend.

Vraag 07 pagina 49
Introductie: 10 jarig bestaan van het gebouw DNK

Vraag: Hoe groot is de beoogde bijdrage van de gemeente voor het 10-jarige bestaan van het 
gebouw van DNK? 

Antwoord: Op dit moment is nog niet te zeggen hoe hoog de bijdrage wordt. Er start binnenkort een 
werkgroep waarin een jublieum-programma wordt uitgewerkt. Op basis hiervan kan een 
financiële bijdrage (subsidie) worden gegeven.  
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Vraag 08 pagina 49
Introductie: Structurele groei DNK van 2% 

Vraag: a. Deze omschrijving klinkt wat verwarrend. Een solide en gelijkmatige opbouw van de 
begroting van DNK is uiteraard toe te juichen. Dat DNK dit vertaalt naar een structurele groei 
van 2% is vooral aan DNK. Maar begrijpen wij het nu goed dat de gemeente Assen deze 
groei volledig gaat subsidiëren?
b. Wat is de jaarlijkse subsidiebijdrage aan DNK geweest sinds 2017? Dit graag 
onderverdeeld in huurkosten en overige kosten. Graag deze cijfers doorgetrokken naar 
2025. Dit alles overigens zonder de bijdrage aan het Filmfestival, het 10-jarige feestje en 
JINK.

c. Van JINK zien we graag apart zichtbaar gemaakt hoeveel in 2021 daaraan wordt 
gesubsidieerd, ook graag gesplitst in kostensoort, met tevens de beoogde bijdrage in 2022 
en verdere jaren tot 2025.

Antwoord: a. Dat is inderdaad het geval. Tot vorig jaar hanteerde de gemeente voor DNK een ander 
(lager) indexeringspercentage dan voor vergelijkbare culturele partijen. Dit was een van de 
oorzaken van een exploitatietekort en daardoor verminderd weerstandsvermogen van DNK. 
In 2020 hebben we besloten om dit te corrigeren. Dit is gebeurd door voor DNK (theater, 
bioscoop en bibliotheek) een indexeringspercentage te gaan hanteren van 2%. Voor 2021 is 
dit geregeld met een incidentele wijziging in de begroting van €150.000,- op basis van het 
herstelplan 2020. Vanaf 2022 is het voor de komende jaren structureel geregeld met een 
wijziging in de begroting van €220.000,-.

b.In onderstaande tabel zijn de bedragen uiteengezet. Aan de subsidiekant maken we geen 
onderscheid tussen huurkosten en overige kosten. Het is een exploitatiesubsidie in één 
geheel. Ter vergelijk zijn wel de huurbedragen (op begrotingsbasis) opgenomen die via 
Vastgoed weer terugvloeien naar de Gemeente Assen. 

c.In onderstaande tabel zijn de bedragen voor JINK van 2021 tot en met 2024 opgenomen. 
De hoogte van de subsidie is gelijk aan het bedrag dat we retour ontvangen aan huur. 
Contract gaat in per 1 oktober 2021. Vandaar lagere subsidie in 2021.

Vraag 09 pagina 65
Introductie: Laadpalen. U doet voorkomen dat geïnvesteerd gaat worden in parkeergarages om ze 

alsnog toegerust te maken voor het plaatsen van laadpalen.

Vraag: a. Wat moet daar dan gebeuren?

2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023 2024
Beschikking Beschikking Beschikking Beschikking Beschikking Begroting Begroting Begroting

Bibliotheek 2,73€            2,79€            2,86€            2,92€            3,04€            3,10€            3,16€            3,23€            
Theater/ Bioscoop 4,34€            4,38€            4,43€            4,52€            4,54€            4,63€            4,72€            4,82€            

Totaal 7,07€            7,18€            7,29€            7,44€            7,58€            7,73€            7,89€            8,05€            

Huur (Vastgoed) 3,89€            3,88€            3,92€            3,92€            3,97€            3,99€            4,01€            4,03€            

Uitsplitsing bedragen Theater en Bibliotheek DNK (* €1 miljoen)

Bedragen JINK
2021 2022 2023 2024

Stichting DNK 65.000€         260.000€       260.000€       260.000€       
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b. Hoeveel geld gaat dit kosten?

c. Gaat u vervolgens daar dan ook direct laadpalen neerzetten? 

d. Hoe houdt u rekening met de risico’s van het in brand vliegen van de elektrische auto die 
staat te laden?

e. Wat zijn uw plannen in 2022 voor het plaatsen van duurzame laadpalen voor de 
elektrische fiets in bijvoorbeeld de binnenstad?  

Antwoord: a.  Ook in de parkeergarages zullen laadvoorzieningen voor elektrische auto's gerealiseerd 
moeten worden voor onze bewoners en bezoekers. Op basis van advies van de Brandweer 
zullen aanvullende (brand)veiligheidvoorzieningen getroffen moeten worden.

b. Dat is op dit moment nog onbekend.
c. Plaatsing van laadpalen zal gefaseerd gerealiseerd worden.
d. Door de laadvoorzieningen dicht bij de in- en uitgang te realiseren, 

(brand)veiligheidvoorzieningen te treffen en gebruik te maken van gecertificeerde 
laadapparatuur.

e. De elektrische fiets kan worden opgeladen in de bewaakte fietsenstallingen, de 
fietsenstalling Mercuriusgarage en bij het station. Het is lastig om elektrisch laden in de 
openbare ruimte te faciliteren vanwege de diefstalgevoeligheid van de laadapparatuur.

Vraag 10 pagina 77
Introductie: Rioolheffing. Er wordt gesteld dat over 2020 een overschot is tussen de heffingen en de 

kosten. Dit overschot is gestort in een voorziening verkregen middelen van derden. Het bedrag 
van die voorziening is in 2022 betrokken bij de bepaling van de hoogte van de rioolheffing.

Vraag: a. Deze omschrijving laat enige ruimte in de interpretatie van wat hier nu echt gebeurt. 
Vandaar de vraag hoe groot het overschot in 2020 is geweest?

b. En, is dit bedrag ook volledig teruggevloeid in de verlaging van de heffing 2022? Zo nee, 
wat is er dan wel gebeurd?

  c. Bij de begroting 2021 is ook gesproken over een reeds eerder opgebouwd en niet terug 
betaald overschot van ca. 2,3 miljoen euro. Een deel van dit bedrag is uiteindelijk besteed aan 
de uitvoering van de motie GWRP en van het resterende deel is de helft ten gunste van het 
tarief aan rioolheffing 2021 gekomen. Kunt u aangeven wat de omvang van dit resterende 
deel is geweest en heeft u dit bedrag nu óók in 2022 ten gunste van het tarief rioolheffing laten 
komen? Zo nee, wat is er dan gebeurd?

Antwoord: a. Overschot in 2020 was € 459.000.

b. Ja, het overschot van 2020 is opgenomen in de berekening van de rioolheffing 2022.

c. In de heffing van 2021 is € 1,0 miljoen verrekend. Voor 2022 wordt in totaal € 0,84 miljoen 
verrekend. Het  resterende deel is ingezet voor de motie verduurzaming GWRP.

Vraag 11 pagina 77 en 81
Introductie: Rioolheffing

Vraag: Op p77 tabel 2 staat als tarief voor de rioolheffing voor 2021 genoemd een bedrag van 
126,11 euro. Op p81 in tabel 4 staat voor 2021 een tarief van 156,10 euro genoemd. Welke 
is het nu? En als die uit tabel 4 onjuist is, in welke andere tabellen werkt dit dan door?  
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Antwoord: De weergegeven tabellen zijn niet juist. In de onderstaande tabellen is de juiste informatie 
opgenomen. Hiervoor zal een erratum aan de begroting worden toegevoegd.

Tabel 2 Opbrengsten Afvalstoffenheffing en Rioolheffing 2022

Heffing Grondslag Tarief 
2021

Tarief 
2022

Ramin
g 2021

Ramin
g 2022

Mutati
e

Afvalstoffenheffing 
eenpersoonshuishouden

Afvalstoffenheffing 
meerpersoonshuishouden
s

Huishoude
n

169,1
5

238,9
9

180,5
3

254,4
7

6.896 7.194 298

Rioolheffing Aansluiting 126,1
1

137,3
9

4.392 4.620 228

Tabel 4 Belastingdruk gebruikers van woningen

Heffing/jaar 2019 2020 2021 2022

Afvalstoffenheffing 200,74 222,73 238,99 254,47

Rioolheffing 173,58 146,93 126,11 137,39

Totaal 374,32 369,66 365,10 391,86

Tabel 5 Belastingdruk eigen van woningen naar waarde

Waarde woning 2019 2020 2021 2022

100.000 541,02 547,06 534,40 549,46

200.000 707,72 724,46 703,70 707,06

250.000 791,07 813,16 788,35 785,86

500.000 1.207,82 1.256,66 1.211,60 1.179,86

1.000.000 2.014,32 2.143,66 2.058,10 1.967,83
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Vraag 12 pagina 78
Introductie: Overige leges.

Vraag: Is het correct dat het college het principe hanteert dat bij niet-kostendekkend zijn de 
afgesproken stijging 10% is?
Zo ja, waarom staat dan op p79 dat de tarieven voor de liggelden met 6,9% stijgen? 

Antwoord: Nee dat is niet correct. Er is afgesproken dat de tarieven van de leges  gedurende 4 jaar 
(2019 t.m 2022) met € 150.000 extra zullen stijgen. In de praktijk blijkt deze stijging rond de 
10% te liggen.  Voor 2022 betekent dit een extra verhoging van 6,9% De stijging vanwege 
inflatie bedraagt 2,1%, zodat de totale stijging voor de leges 9,0% bedraagt voor 2022.

Vraag 12 pagina 78
Introductie: Tabel 5 OZB

Vraag: Hoe kan het dat als de OZB in Assen met 2,1% inflatie toeneemt dan in de tabel de 
gepresenteerde belasting druk in 2022 ten opzichte van 2021 toch afneemt voor alle 
woningen?

Antwoord: Voor woningen met een waarde  van € 100.000 en € 200.000 betekent dit dat de stijging van 
de tarieven riool- en afvalstoffenheffing hoger is dan de  daling van het OZB-tarief en er nog 
sprake is  van een stijging van de belastingdruk.   Vanaf een   waarde van € 300.000 is er een 
daling van de belastingdruk.  Dit komt doordat  vanaf deze waarde de daling van het WOZ-
tarief zwaarder weegt dan de stijging van  de tarieven riool-en afvalstoffenheffing.         

.......................................VVD (11-10-2021) .......................................

Vraag 01 VVD: pagina 7 Woningaanbod
Vraag a U schrijft de komende 10-20 jaar een majeure investering. In welke orde van grote is dat dan? 

Verwijst dat naar pag.46 waar gesproken wordt over publieke investering van ca. 60 miljoen?

Antwoord: Ja dat klopt.

Vraag b. Wat betekent dat voor de investeringen de komende 4 jaar, per jaar?

Antwoord: Het college doet in de begroting 2022 en de meerjarenraming 2023-2025 het voorstel aan de 
raad om met ingang van 2024 financiële ruimte te reserveren voor Assen Centraal. Met de 
vaststelling van de begroting 2022 en verder besluit de raad om daadwerkelijk ruimte te 
reserveren voor de lasten die uit deze investeringen naar voren komen. Een voorstel voor het 
beschikbaar stellen van investeringskredieten volgt separaat. Op 9 november zal de raad via 
een workshop geïnformeerd worden over de financiële opzet en het besluitvormingsproces.

 

Vraag c. U schrijft we maken tempo in de woonwijk Kloosterveen. Op pagina 16 lezen wij dat de 
urgentie is om de komende jaren een sprint te trekken bij woningbouw. Wij ontvangen graag 
het tijdspad met de jaarlijkse doelstellingen/prognose voor nieuwbouw woningen de komende 
5 jaar.

Antwoord: Onderstaande tabel geeft een overzicht van de geplande woningbouw tot 2030. Het betreft 
het totaal aan capaciteit in concrete woningbouwprojecten, van klein tot groot en van hard tot 
zacht.

Kanttekening: Planningen kennen doorgaans een zogenaamde ‘boeggolf’ aan plannen, 
waarvan uiteindelijk een deel om uiteenlopende redenen doorschuift in de tijd. In 
onderstaande tabel is de ‘boeggolf’ zichtbaar in de jaren 2023 t/m 2026.
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Vraag 02 VVD: pagina 7 Achterstanden WMO
Introductie: Er zijn sinds 2020 achterstanden opgelopen.

Vraag a-i. Kunt u aangeven of u dat nu met een extra “taskforce” (tijdelijke extra mensen) zou willen 
inlopen?

Antwoord a-i.     Het klopt dat we sinds 2020 achterstanden hebben opgelopen in de behandeling van 
aanvragen voor Wmo en Beschermd Wonen. Dit is bijzonder onprettig voor onze inwoners, 
die hierdoor  langer moeten wachten op behandeling van hun aanvragen. We hebben de 
wachttijd in de afgelopen periode ingelopen van 3,5 maand tot nu 1 maand (bovenop de 
reguliere behandeltermijn van 8 weken). Om de achterstanden in te lopen hebben we 10 fte 
extra ingezet. In het eerste half jaar van 2021 steeg het aantal aanvragen voor uitbreiding van 
bestaande indicaties in de Wmo sterk (40% procent hoger dan in dezelfde periode van 2019 
en 2020). Hierdoor heeft het inlopen van de achterstanden langer geduurd dan we begin 2021 
dachten. We verwachten vanaf december 2021 de aanvragen weer binnen de reguliere 
termijnen te kunnen afdoen. Door wisselingen in personeel door vertrek en ziekte kan dit voor 
Beschermd Wonen iets later worden.

Vraag a-ii. Wat zouden daarvoor de extra kosten zijn?

Antwoord a-ii. Gerelateerd aan de achterstanden is dit per saldo krap 400.000 in 2021. 

Vraag 03 VVD: pagina 12 Eindresultaat 2022 -2025
Introductie: a. In tabel 1 staat de financiële eindresultaten 2022-2025

tabel 1 2022 2023 2024 2025
Verrekening alg. res. -3.929.000 -147.000 556.000 775.000
Tabel 2
verrekening resultaat -3.285.000 -147.000 556.000 775.000

Vraag b. Waarom is er een verschil in 2022 tussen tabel 1 en tabel 2, terwijl dat in de jaren 2023,24 en 
25 niet zo is.

Stadsdeel

20
21

20
22

20
23

20
24

20
25

20
26

20
27

20
28

20
29

20
30

Assen Centrum 81 120 205 122 80 130 39 57 0 36
Havenkwartier 0 0 0 65 65 61 60 50 50 40
Lariks 17 0 78 112 155 162 141 0 0 0
Noorderpark 103 83 199 0 0 0 0 0 0 0
Assen Oost 0 59 0 100 101 0 0 0 0 0
Diepstroeten 38 0 0 0 0 0 0 0 0 0
Pittelo 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0
Assen West 0 0 5 72 0 0 0 0 0 0
Peelo 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0
Marsdijk 5 5 5 1 0 0 0 0 0 0
Kloosterveen 39 73 180 174 143 142 132 122 112 2

Totaal gemeente Assen 283 340 672 646 544 495 372 229 162 78

Samenvatting woningbouwplanning en -programmering gemeente Assen 2021
- bruto plancapaciteit per 1/1/2021
- incl. vervangende nieuwbouw en transformatie bestaande panden
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Antwoord b. Dit komt doordat bij de begroting 2021 voor de jaarschijf 2022 nog een beroep gedaan moet 
worden op de algemene reserve van € 644.000 ( 3.929.000 -/- 3.285.000). Dit is voor de jaren 
2023 tot en met 2025 niet het geval. Het gaat hier om de mutatie. 

Vraag c. Waarom wordt in tabel 3 op pag.13 bij Dekking begrotingstekorten de correctie 
begrotingsresultaat 2022 een bedrag van 3.921.000 genomen en niet van 3.929.000 (tabel 1)

Antwoord c. Deze 3.921.000 slaat niet op het begrotingsresultaat van 2022. Deze heeft betrekking op het 
eindresultaat zoals deze bij de kaderbrief 2022 pagina 5 (midden) is weergegeven.  

Vraag d. Op pag. 13, in tabel 3, wordt gesproken van een algemene reserve van 17.455.000 op pag. 
163 wordt gesproken van een bedrag van 14.036.000 Wat kan dat verschil verklaren?

Antwoord d. Het verschil is als volgt te verklaren: 

17.455.000 -/- 14.036.000 = 3.419.000 Dit bedrag bestaat uit 3 onderdelen namelijk het 
begrotingsresultaat 2022 € 3.929.000 gecorrigeerd met een uitgestelde toevoeging van € 
470.000 voorfinanciering zonneparken en een overig bedrag van € 40.000 De toevoeging van 
€ 470.000 vindt in 2023 plaats.

Vraag e. Op pag. 13, tabel 3, wordt bij nieuwe stelpost jeugdzorg voor de jaren 2023 tm. 2025 een 
aflopend bedrag genomen. Waarom is dat?

Antwoord e. De nieuwe stelpost jeugdzorg is gebaseerd op het totaal aan noodzakelijke middelen 
gecorrigeerd met de jaarlijkse bedragen zoals deze in de voorlopige Hervormingsagenda zijn 
opgenomen. De Hervormingsagenda Jeugd wordt momenteel op landelijk niveau ontwikkeld. 
Hierin zal een aantal maatregelen worden genomen om de kosten van de Jeugdzorg terug te 
dringen. Een deel van deze maatregelen zal op gemeentelijk niveau worden uitgevoerd, een 
ander deel door het Rijk. De reeks aan bedragen is gebaseerd op een aanname door de 
commissie van Wijzen bekrachtigd in hun arbitragerapport.

In onderstaande tabel is weergegeven op welke wijze de stelpost macro is bepaald en welk 
aandeel Assen daarin heeft.

Bedragen * € 1,0 miljoen

2022 2023 2024 2025

Basis 1.892 1.892 1.892 1.892

Incidentele middelen 
2022

-/- 300 0 0 0

Accress -/- 64 -/- 64 -/- 64 -/- 64

Totaal 1.528 1.828 1.828 1.828

Hervormingsagenda -/- 214 -/- 374 -/- 463 -/- 570

Totaal netto 1.314 1.454 1.365 1.258
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Uitkering 2022 Assen 7.042.000 0 0 0

Stelpost 75% 0 5.844.000 5.487.000 5.056.000

Hierbij moet nog wel rekening worden gehouden met het vervallen van de oude stelpost 
Jeugdzorg (€ 300 miljoen landelijk, die in de afgelopen jaren was toegevoegd). 

Op 26 juli 2021 hebben gemeenten een brief van de VNG ontvangen met daarin de wijze 
waarop in de begroting meerjarig rekening mag worden gehouden met de extra middelen voor 
Jeugdhulp in de vorm van een nieuwe stelpost. Deze stelpost komt in de plaats van de eerder 
ingestelde stelpost jeugd ad € 300 miljoen. De nieuwe stelpost is voor 75% gebaseerd op de 
uitspraak van de arbitragecommissie en heeft een aflopend ritme. Deze nieuwe informatie 
betrekken wij bij de samenstelling van de programmabegroting 2022 en meerjarenraming 
2023 – 2025. Indien een nieuw kabinet de uitspraak van de arbitragecommissie overneemt en 
voor de jaren 2023 en verder extra middelen beschikbaar stelt dan komt deze nieuwe stelpost 
te vervallen.

Vraag e-i. Het bedrag voor 2023 is ook niet 75% van 2022, waarom?

Antwoord e-i. Dit komt door de oplopende reeks aan te verwachten besparingen die in de 
Hervormingsagenda wordt uitgewerkt. 

Vraag 04 VVD: pagina 15 Investeringsprogramma 
Vraag a. Voor huishoudelijke afvalinzameling wordt een, toegezegd, onderzoek uitgevoerd m.b.t. 

afvalscheiding (al dan niet bij de bron). Wanneer kunnen wij de resultaten daarvan 
verwachten?

Antwoord a. U kunt het rapport medio januari 2022 verwachten.

Introductie b. Investeringen in Riool. Uit de begroting 2021 lezen wij een ander beeld dan in 2022:

begroting 2021 2020 2021 2022 2023 2024
364.000 1.635.000 3.835.000 2.782.000 5.363.000

begroting 2022 457.000 1.634.000 3.792.000 2.831.000 5.392.000

Vraag b-i. Kunt u verklaren waarom daar zulke grote verschillen zijn met name in de jaren 2023,24 en 
25?

Antwoord b-i. Dit betreft investeringen die opgenomen zijn in de activa staat. De investeringen in 2021 en 
2022 worden voor een groot deel gedekt vanuit de voorziening rioolbeheer. De totale 
investeringen voor 2021 en 2022 zijn resp. € 2.735.000 en € 3.861.000

Vraag b-ii. Gezien de maximale capaciteit bij investeringen in het riool( er is een beperkte mogelijkheid 
om veel riool investeringen tegelijk te doen, mede omdat steeds de weg opengebroken moet 
worden) en de investeringen die de laatste jaren zijn gedaan (blijkbaar het maximum wat 
haalbaar is). Hoe verklaart u dat in de jaren 2023, 24 en 25 zo extra veel geïnvesteerd zou 
kunnen worden.

Antwoord b-ii. Zie antwoord hierboven.

Vraag b-iii. Op pag. 97 staan in de bovenste tabel andere bedragen voor riool beheer. Klopt het dat die 
bedragen dus geen investeringen zijn?

Antwoord b-iii. Ja dat is correct. Dit zijn de beheerkosten

Introductie c. Investeren in het groen:

Vraag c-i. Na 2022 vinden geen investeringen meer plaats in het groen? Klopt dat?
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Antwoord c-i. Dat is een juiste constatering. Bij amendement op de agenda BOR in de raad van 23 november 
2017 is voor 4 jaren een investeringskrediet beschikbaar gesteld. 

Vraag c-ii. Hoe verhoudt zich dat met de opmerking op pag. 20 “in 2040 moet Assen de groene stad van 
het noorden zijn.”

Antwoord c-ii. Er wordt gewerkt aan een nieuwe groenvisie. Vanuit de groenvisie of vanuit beheer- en 
uitvoeringsplannen voortvloeiend uit de groenvisie zullen mogelijk nieuwe investeringen 
voorgesteld worden. 

Introductie d. Investeren in verkeer.

Vraag d-i. Na 2023 geen investeringen meer in verkeer? Klopt dat?

Antwoord d-i. Dat is een juiste constatering. Op 20 december 2018 heeft de raad het Uitvoeringsprogramma 
mobiliteit vastgesteld. Het uitvoeringsprogramma is vastgesteld voor de periode 2018-2022.

Vraag d-ii. Hoe verhoudt zich dat met de tekst op pag. 21 laatste alinea waar staat dat er een jaarlijks 
investeringsbudget is van 700.000 en dat de lasten van deze investeringen al verwerkt zijn in 
de begroting 2023 tm 2025. Dus deze investeringen vinden plaats vanaf 2022.

Antwoord d-ii. Om een vervolg te geven aan het Uitvoeringsprogramma Mobiliteit 2018-2022 stelt het college 
voor om jaarlijks een investeringsbedrag van € 700k in de begroting op te nemen. Met de 
vaststelling van de begroting 2022 en verder besluit de raad om ruimte te reserveren voor 
deze investeringen. Een voorstel voor het beschikbaar stellen van investeringskredieten volgt 
separaat.

Introductie e. Investeren in wegbeheer.

Vraag e-i. Voor 2025 is de investering 0,0 klopt dat?

Antwoord e-i. Nee, per abuis is niet de investering vermeld in de jaarschijf 2025. Er is rekening gehouden 
met een investering voor 2025 van €3.850.000. De jaarlijkse lasten uit deze investering zijn 
wel juist opgenomen. De raad ontvangt hiervoor een erratum.

Vraag 05 VVD: pagina 24 Werken in Assen
Vraag a. Wij zien alleen kosten en baten staan bij dit programma. Worden er geen investeringen 

gedaan?

Antwoord a.  Dat is een juiste constatering. 

Introductie b. Pagina 29 Energie & Innovatie

Introductie b-i. Assen ligt op een energieknooppunt stelt u.

Vraag b-i-1. Waar/door wie is bepaald dat Assen een energieknooppunt is, dan wel waar kunnen we dit 
terug vinden om te kunnen lezen wat dit concreet betekent en wat de status hiervan is?

Antwoord b-i-1 Door de huidige aanwezige kabels en leidingen (o.a. Tennet, Enexis, Gasunie en locaties 
NAM) en de vertakking naar zowel de stad als de omgeving ligt Assen geografisch interessant. 
Er wordt een verkenning gedaan of een vorm van een Energy Hub (Energieknooppunt) van 
toegevoegde waarde kan zijn.   

Vraag 06 VVD: pagina 31, 33 en 34 Meedoen in Assen
Vraag a. Wij zien alleen kosten en baten staan bij dit programma. Worden er geen investeringen 

gedaan?

Antwoord a. Dat is een juiste constatering

Introductie b. Preventiefonds

Introductie b-i. U schrijft over: “ .. binnen de kaders en doelstelling van het preventiefonds”
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Vraag b-i-1. Graag ontvangen we van het document met de hier aangehaalde ‘ kaders en doelstelling’.

Antwoord b-i-1. De kaders en de doelstelling van het Preventiefonds staan in de subsidieregeling 
Preventiefonds voor professionals. De subsidieregeling is te raadplegen via: 
https://www.assen.nl/ondernemen/subsidies-en-stimuleringsmaatregelen/preventiefonds. 

Introductie b-ii. U schrijf dat een verschuiving van budgetten binnen het preventiefonds wordt voorgesteld.

Vraag b-ii-1. Het budget dat door Stila wordt uitgevoerd wordt bijna verdubbeld (van 220K naar 430K), 
kortom een toegevoegd “jaarlijks budget” voor nog slechts 2 maanden uitvoering. Klopt dat?

Antwoord b-ii-1.Dit is geen juiste constatering. Voor 2022 stellen we een verschuiving voor binnen het 
Preventiefonds voor professionals. Het Preventiefonds bestaat uit een gedeelte voor 
initiatieven vanuit professionals en een gedeelte voor initiatieven vanuit inwoners en 
vrijwilligers. In 2022 is €950.000 beschikbaar voor het Preventiefonds voor professionals. We 
stellen voor om het bedrag van €950.000 te verlagen naar €500.000 en de overige €430.000 
(beschikbaar budget na aftrek uitvoerings-, beheers- en monitoringskosten) te besteden aan 
gerichte inzet op het gebied van preventie. Het budget voor het Preventiefonds voor inwoners 
en vrijwilligers uitgevoerd door STILA verandert niet in 2022.  

Vraag b-ii-2. Wij kunnen ons daar niets bij voorstellen als de aanvragen nog in november moeten starten. 
Graag zien we daar (vanuit Stila?) de concreet verwachte aanvragen/plannen voor.

Antwoord b-ii-2.Zie hiervoor het antwoord bij vraag b-ii-1. Bij de jaarrekening 2021 doen we verslag van de 
besteding in dit jaar.

Introductie c. Pag. 40. Schuldhulpverlening.

Vraag c-i. De GKB beleeft een lastige periode en laat jaarlijks een tekort t.o.v. de begroting zien. Is het 
dan niet verstandig hier extra geld op te nemen?

Antwoord c-i. Er vindt een strategische herijking plaats m.b.t. de GKB waarvan de uitkomsten zowel feitelijk 
als financieel nog ongewis zijn. Ook de marktontwikkelingen in algemene zin zijn niet of lastig 
te voorspellen. Er is daarom voor gekozen om in 2022, zoals in voorgaande jaren gebruikelijk, 
de begroting van de GKB zelf te volgen in onze eigen begroting. Wel is in het onderdeel 
Weerstandsvermogen van de begroting expliciet tekst hierover opgenomen met daaraan 
bedragen gekoppeld die verband houden met eventuele te verwachten tekorten. Die kunnen 
zowel het gevolg zijn van de strategische herijking als van going-concern reorganisatiekosten. 
Op het moment dat eventuele tekorten concreet of concreter worden kan ervoor worden 
gekozen - met een verwijzing naar de risicobepalingen - een begrotingswijziging door te 
voeren, zoals ook in 2021 bij de kaderbrief is gedaan m.b.t. een aanvullende frictievoorziening 
in 2021.    

Introductie d. Pag. 41 en 42 Onderwijs.

Vraag e. Wij zien alleen kosten en baten staan bij dit programma. Worden er geen investeringen 
gedaan?

Antwoord e. De investeringen in onderwijsgebouwen zijn opgenomen bij het programma Vastgoed en 
grondbedrijf.

Vraag e-i. Hoe verhoudt zich dat met het op pag. 61 genoemde investeringsprogramma waar bij de post 
onderwijs wel investeringen zijn opgenomen?

Antwoord e-i. Dit heeft te maken met de keuze van de raad dat alle gebouwen van de gemeente zijn 
ondergebracht binnen het programma Vastgoed en grondbedrijf. Dit was een keuze van de 
raad in 2014.

Vraag 07 VVD: pagina 45 Aantrekkelijk Assen 
Vraag a. Wij zien alleen kosten en baten staan bij dit programma. Worden er geen investeringen 

gedaan?

https://www.assen.nl/ondernemen/subsidies-en-stimuleringsmaatregelen/preventiefonds
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Antwoord a. Dat is een juiste constatering.

Vraag b. Hoe verhoudt zich dat met de opmerkingen op pag. 46 waar gesproken wordt van een totale 
investering van 350 mil. in Assen Centraal, waarvan 60 mil. voor Assen. En de opmerking 
daar onder dat er in de meerjarenbegroting vanaf 2024 ruimte is gereserveerd?

Antwoord b. Het college doet in de begroting 2022 en de meerjarenraming 2023-2025 het voorstel aan de 
raad om met ingang van 2024 financiële ruimte te reserveren voor Assen Centraal. Met de 
vaststelling van de begroting 2022 en verder besluit de raad om daadwerkelijk ruimte te 
reserveren voor de lasten die uit deze investeringen naar voren komen. Een voorstel voor het 
beschikbaar stellen van investeringskredieten volgt separaat. Op 9 november zal de raad via 
een workshop geïnformeerd worden over de financiële opzet en het besluitvormingsproces.

Vraag c. Waarom worden die investeringen niet vermeldt?

Antwoord c. Zie vorig antwoord.

Introductie d. Pag. 48 Subsidies

Vraag d-i. Graag ontvangen we van u nadere informatie over de hier aangekondigde nieuwe 
subsidiemethodiek met de definitie (of concrete invulling) van onderscheiden categorieën 
(kernvoorziening etc.).

Antwoord d-i. Nieuwe subsidiesystematiek op hoofdlijnen:

1. Kernvoorzieningen: het Drents Museum, het ICO, DNK, Garage TDI, Podium Zuidhaege en 
het Drents Archief. De kernvoorzieningen vormen de basisinfrastructuur van het culturele 
leven in Assen. Het zijn de dragende voorzieningen die we voor de uitvoering van de 
kadernota nodig hebben. Met de kernvoorzieningen willen we voor meerjarige afspraken 
maken over de inzet van middelen en het maken van prestaties. Ook maken we afspraken 
met hen over samenhang en samenwerking. 

2. Specifieke voorzieningen. Deze bestaan vooral uit terugkerende organisaties of periodiek 
terugkerende activiteiten zoals evenementen en festivals die een belangrijke bijdrage leveren 
aan het cultureel klimaat van Assen. Het gaat op dit moment om Het Nationaal Film 
Vrouwenfestival, Radio Assen, De Asser Bluesdagen, Art of Wonder, DeFka, Jeugdtheater 
festival, Bevrijdingsfestival, Welcometotheplayground en het Preuvement. Ook met de 
organisaties van de evenementen gaan we meerjarige afspraken maken.

3. Culturele amateurveld. Een nieuwe subsidieregel voor het culturele amateurveld moet eraan 
bijdragen dat inwoners in staat zijn en blijven om een vorm van amateurkunst te beoefenen.

4. Een nieuwe subsidieregel is hiervoor opgesteld.
5. Incidentele activiteiten. Het doel van een nieuwe subsidieregeling voor Incidentele Activiteiten 

Kunst en Cultuur is het stimuleren van een gevarieerder en levendig cultureel klimaat in de 
stad en de wijken, die passen binnen de ambities van de kadernota. Hiervoor is een nieuwe 
subsidieregeling opgesteld.  

https://www.assen.nl/sites/default/files/Subsidieregeling-Amateurkunst-gemeente-Assen-
2022-%28pdf---153-kB%29.pdf

https://www.assen.nl/sites/default/files/Subsidieregeling-Activiteiten-Kunst-en-Cultuur-
gemeente-Assen--2022-%28pdf---171-kB%29.pdf

U bent hierover schriftelijk op de hoogte gesteld per brief d.d. 24 maart 2021.

Vraag d-ii. In het verlengde hiervan vernemen we ook graag hoe in dit kader de voorgestelde jaarlijkse 
subsidie aan het Drents Museum is bepaald.

Antwoord d-ii.   In de Kaderbrief 2022 wordt door ons gemotiveerd waarom wij als gemeente het Drents 
Museum structureel willen subsidiëren. Deze is vooral gelegen in de spraakmakende 
tentoonstellingen die het museum organiseert, dit past binnen één van de ambities van ons 
cultuurbeleid: Assen spraakmakende provinciehoofdstad van Drenthe.

https://www.assen.nl/sites/default/files/Subsidieregeling-Amateurkunst-gemeente-Assen-2022-%28pdf---153-kB%29.pdf
https://www.assen.nl/sites/default/files/Subsidieregeling-Amateurkunst-gemeente-Assen-2022-%28pdf---153-kB%29.pdf
https://www.assen.nl/sites/default/files/Subsidieregeling-Activiteiten-Kunst-en-Cultuur-gemeente-Assen--2022-%28pdf---171-kB%29.pdf
https://www.assen.nl/sites/default/files/Subsidieregeling-Activiteiten-Kunst-en-Cultuur-gemeente-Assen--2022-%28pdf---171-kB%29.pdf
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Door deze spraakmakende tentoonstellingen komen grote aantallen bezoekers uit heel het 
land naar Assen. Wij benadrukken de spin-off effecten die het museum heeft voor de stad: 
levendigheid en de hoge bestedingen voor de ondernemers in de Binnenstad: jaarlijks 10 
miljoen euro. Een structurele subsidie ter hoogte 250.000 euro aan het Drents Museum vinden 
we daarom op zijn plaats.
We zijn met het museum in het gesprek over de inzet van de subsidie, waarbij naast 
Spraakmakende provinciehoofdstad van Drenthe ook wordt gekeken naar de ambities Kunst 
en cultuur voor iedereen en Met kunst en cultuur meer bereiken. De inzet is om inwoners te 
bereiken die nu niet in het museum komen. Hierbij wordt gedacht aan het organiseren van 
activiteiten voor Nieuwkomers en kwetsbare inwoners. We leggen hierbij de relatie met het 
Sociaal Domein.  

Vraag 08 VVD: pagina 53 Samen werken aan Assen
Vraag a. Wij zien alleen kosten en baten staan bij dit programma. Worden er geen investeringen 

gedaan?

Antwoord a. Dat is een juiste constatering. 

Introductie b. Pag. 59 en 60 Extra formatie

Introductie b-i. Extra tijdelijke formatie achterstanden sociaal domein.

Vraag b-i-1. Kunt u aangeven in hoeverre de achterstanden in 2021 zijn ingelopen tot nu toe?

Antwoord b-i-1. Sinds 2020 hebben we achterstanden in de behandeling van aanvragen voor Wmo en 
Beschermd Wonen. Dit is bijzonder onprettig voor onze inwoners, die hierdoor  langer moeten 
wachten op behandeling van hun aanvragen. We hebben de wachttijd in de afgelopen periode 
ingelopen van 3,5 maand tot nu 1 maand (bovenop de reguliere behandeltermijn van 8 
weken). Om de achterstanden in te lopen hebben we 10 fte extra ingezet. In het eerste half 
jaar van 2021 steeg het aantal aanvragen voor uitbreiding van bestaande indicaties in de Wmo 
sterk (40% procent hoger dan in dezelfde periode van 2019 en 2020). Hierdoor heeft het 
inlopen van de achterstanden langer geduurd dan we begin 2021 dachten. 

 Vraag b-i-2. Kunt u een indicatie geven hoeveel de achterstanden zijn ingelopen eind 2021

Antwoord b-i-2. We verwachten vanaf december 2021 de aanvragen weer binnen de reguliere termijnen te 
kunnen afdoen. Door wisselingen in personeel door vertrek en ziekte kan dit voor Beschermd 
Wonen iets later worden.

Introductie b-ii. In de Kaderbief 2022 vraagt u om structurele extra capaciteit.

Vraag b-ii-1. Uit de tekst van deze pagina blijkt ons niet wat nu het incidentele (2022) en wat het structurele 
effect is op de bedrijfsvoering. Kunt u dat aangeven?

Antwoord b-ii-1.De incidentele middelen in 2021 zijn bedoeld om de achterstanden weg te werken van 2020, 
die in 2021 voortduurden. Aan het einde van dit jaar zijn de achterstanden naar verwachting 
weggewerkt.. De structurele middelen 2022 zijn bedoeld om te voorkomen dat deze opnieuw 
ontstaan. Recent heeft een extern adviesbureau onze werkprocessen gevalideerd en komt tot 
de conclusie dat ruimt 10,4 fte structureel extra nodig is om de werkprocessen naar behoren 
uit te voeren.  Als we de capaciteit niet zouden verhogen, zou dit kunnen leiden tot nieuwe 
achterstanden, en klachten van inwoners en zorgaanbieders. 

Introductie b-ii-2. Uit het door u aangehaald RKC rapport hebben we begrepen dat het knelpunt niet zo zeer 
de omvang, maar eerder de ‘scheefgroei’ in de formatie een knelpunt vormt.

Vraag b-ii-3. Graag ontvangen we voor de duidelijkheid van u de formatie, bezetting en inhuur in 2021 en 
een prognose van de jaarlijkse formatie, bezetting en inhuur voor de komende drie jaren.

Antwoord

b-ii-3: Voor informatie over 2021 verwijzen wij u naar pagina 36 van de voortgangsrapportage.
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De formatie en bezetting zijn begroot op basis van de besluitvorming tm de Kaderbrief 2022. 
De salariskosten 2022 zijn conform de door het college vastgestelde begrotingsrichtlijnen 
geïndexeerd met 4,5% (loonsom 3,5%+ pensioenpremie 1%) tov het salarispeil februari 2021. 
In de meerjarenprognose 2023 tot en met 2025 hebben we rekening gehouden met een 
verwachte loonontwikkeling van 1,5 %. De indexatie heeft betrekking op de loonsom, het 
aantal fte’s blijft in meerjarenperspectief gelijk aan 2022 (656 fte’s). Uitgangspunt voor de 
salarisberekening zijn de functie indeling (volgens HR21) en de salarisschalen volgens de 
CAO-gemeenten. 

Personeelskosten Begroting 
2022 fte's

Begroting 
2022 Lasten

Begroting 
2023 Lasten

Begroting 
2024 Lasten

Begroting 
2025 Lasten

4050 Sal. en soc. lasten 656 53.054.000 53.248.000 54.195.000 54.845.000
4060 Lasten voorm. pers. 0 278.000 284.000 290.000 297.000
4120 Personeel van derden 0 58.000 60.000 62.000 64.000
Totaal Personeelskosten 656 53.390.000 53.592.000 54.547.000 55.206.000

In de primaire begroting worden de salariskosten van derden niet specifiek begroot. De inzet 
van personeel van derden is afhankelijk van keuzes die gedurende het jaar worden gemaakt. 
Dit leidt vervolgens tot hogere kosten bij Personeel van derden, die worden gecompenseerd 
door lagere kosten bij Salarissen en sociale lasten.

Vraag 09 VVD: pagina 61 Vastgoed en grondbedrijf
Vraag a. Laadpalen in garages??????

Ook in de parkeergarages zullen laadvoorzieningen voor elektrische auto's gerealiseerd 
moeten worden voor onze bewoners en bezoekers. Op basis van advies van de Brandweer 
zullen aanvullende (brand)veiligheidsvoorzieningen getroffen moeten worden.  

Introductie b. Pag. 65 Parkeren

Introductie i. “Er zijn ook plannen om de handhaving te digitaliseren”.

Vraag b-i-1. Graag horen we van u wat deze plannen concreet inhouden en wanneer hiervan de uitvoering 
is gedacht.

Antwoord b-i-1. Er vindt momenteel een oriëntatie plaats of de handhaving op het parkeren digitaal middels 
inhuur van een scanauto kan worden uitgevoerd. Dit betreft een pilot met de gemeenten 
Emmen, Meppel en Hoogeveen. Handhaving met een scanauto is efficiënter en goedkoper 
dan fysieke handhaving. Het project is nog in een verkennende fase en nog niet concreet. 
Mogelijke uitvoering pilot voorjaar 2022. 

Vraag 10 VVD: pagina 77 Lokale lasten
Introductie a. OZB zal verhoogd worden met 2,1%

Introductie i. De opbrengst in 2021 is 20.073.000

Introductie ii. De opbrengst in 2022 is 20.838.000

Vraag a-ii-1. Hoe verklaart u dat de opbrengst 2022 3,82% hoger is dan 2021 en niet 2,1%? Een verschil 
van 343.467,- (bij een gemiddelde OZB van een woning zeg 650,- zijn dat 528 extra 
woningen?)



Beantwoording Technische vragen Programmabegroting 2022 en MJP 2023 -2025 pagina 28 van 41

Antwoord a. In de meerjarenraming is naast de reguliere prijsontwikkeling ook rekening gehouden met 
volumeontwikkelingen. Voor 2022 is deze stijging ten opzichte van 2021 € 400.000 voor 
prijsontwikkelingen en € 100.000 voor volume. Bij de voortgangsrapportage 2021 komt naar 
voren dat de opbrengst OZB hoger is dan waar bij de begroting 2021 rekening is gehouden. 
Uit de analyse komt naar voren dat het toegevoegd volume 2019 hoger is dan waarmee 
rekening is gehouden. Ook voor 2020 geldt deze situatie. Er is dus geen sprake van een 
verhoogde prijsontwikkeling maar van een versterkte volumeontwikkeling. 

Introductie b. Afvalstoffenheffing

Introductie b-i. In 2021 6.896.000

Introductie b-ii. In 2022 7.194.000

Vraag b-iii. Dat is een verhoging van 4,32% en geen 2,1%. Kunt u verklaren waarom?

Antwoord b-iii. Het uitgangspunt voor de afvalstoffenheffing is 100% kostendekking, Hier speelt niet alleen 
de prijsontwikkeling een rol maar ook beleidskeuzes en gevolgen van het afsluiten van 
verwerkingscontracten. Bij raadsbesluit 17-12-2022 heeft de raad besloten om met ingang van 
2022 het uitvoeringsprogramma afval 2021-2025 door te voeren met als gevolg een stijging 
van de heffing van circa € 10 per aansluiting. Daarnaast is een nieuw contract afgesloten voor 
de verwerking van PMD. Dit contract levert een voordeel op ten opzicht van het vorige 
contract. De stijging van de heffing is voor 2022 juist minder dan waar rekening mee was 
gehouden.

Introductie c. Rioolheffing

Introductie c-i. In 2021 4.392.000

Introductie c-ii. In 2022 4.620.000

Vraag c-iii. Dat is een verhoging van 5,19% en geen 2,1%. Kunt u verklaren waarom?

Antwoord c-iii. Dit heeft vooral te maken met de lagere teruggave van de verkregen middelen van derden. In 
de heffing van 2021 zat een éénmalige verrekening van € 1,485 miljoen ( € 0,485 miljoen 
resultaat 2019 + € 1,0 extra). Voor 2022 is deze verrekening € 1,298 miljoen ( € 0,459 resultaat 
2020 + € 0,838 miljoen extra). Een lagere verrekening van € 188.000. De stijging van 2021 
naar 2022 van € 228.000 wordt daarmee grotendeels veroorzaakt door een lagere incidentele 
teruggave van € 188.000.

Vraag 11 VVD: pagina 94. Riool en waterzuivering.
Introductie a. U stelt dat de stand van de voorziening eind 2020 7,1 miljoen is.

Antwoord a. Ja dat is juist.

Vraag a-i. Wat zal de geschatte stand zijn eind 2021?

Antwoord a-i. € 5.360.000

Vraag a-ii. Wat zal de geschatte stand zijn eind 2022?

Antwoord a-ii. € 1.980.000

Vraag a-iii. Wat is eind 2022 de geschatte stand van het deel “verkregen middelen van derden”?

Antwoord a-iii. € 0

Vraag a-iv. Kunt u ons het beleidsstuk leveren waarin staat vermeldt hoe hoog de voorzieningen van Riool 
en waterzuivering mogen zijn jaarlijks? 

Antwoord a-iv. Er bestaan geen richtlijnen over hoe hoog een voorziening voor groot onderhoud mag zijn. De 
verwachte onderhoudskosten zijn geraamd in een beheerplan en de omvang van een 
voorziening moet daarop afgestemd zijn (zie GWRP). Met andere woorden zolang de omvang 
van een voorziening aansluit op het beheerplan is er geen belemmering op de hoogte. Indien 
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de omvang van een voorziening te laag is ten opzichte van de verwachte kosten moet dit 
tekort worden toegevoegd aan de voorziening.

Vraag 12 VVD: pagina 91 Weerstandsvermogen
Vraag a. In tabel weerstandscapaciteit wordt gerekend met een bedrag algemene reserve van 

16.820.000 Op pag. 13 is die reserve 17.455.000 Kunt u dat verklaren? 

Antwoord a. De 16.820 is de verwachte eindstand van de algemene reserve ultimo 2021. Het verwachte 
eindsaldo van het begrotingsjaar  T-1  (2022 -1 = 2021 )  wordt meegenomen in de bepaling 
van de weerstandscapaciteit.

Vraag 13 VVD: pagina 93 Onderhoud kapitaalgoederen
Vraag a. Indien wij kiezen om bij wijken het onderhoudsniveau van B naar A te verhogen, wat zijn 

daarvan de financiële consequenties? Zowel qua investeringen als qua jaarlasten.

Vraag b. Zelfde vraag als wij bij bedrijventerreinen kiezen voor onderhoudsniveau B.

Antwoord a. De financiële consequenties van deze keus zullen op basis van een eerste grove raming 
ongeveer € 750.000 structureel en een eenmalige uitgave van € 150.000 zijn om het areaal 
op A niveau  te krijgen. 

Antwoord b. De financiële consequenties van deze keus zullen op basis van een eerste grove raming 
ongeveer € 150.000 structureel en een eenmalige uitgave van € 30.000 zijn om het areaal op 
B niveau te krijgen. 

Vraag 14 VVD: pagina 188 Bezuinigingsmaatregelen Sociaal domein
Introductie a. In 2021 werd in het kader van het herstelplan een bezuiniging opgenomen van 2.000.000 Wij 

lezen hier een totale bezuiniging van 2.868.000 verdeelt over diverse posten.

Vraag a-i. Hoe was de verdeling oorspronkelijk bedacht in 2021?

Antwoord a-i. De eerste 3 posten in deze tabel (niet indexeren sociaal domein ad. € 600.000, besparingen 
sociaal domein ad. € 2.598.000 en de investeringen ad. -/- € 1.198.000) betreffen tezamen de 
‘oorspronkelijke’ algemene netto besparing in het sociaal domein ad. € 2.000.000. De overige 
maatregelen in deze tabel betreffen separaat genomen maatregelen. Het invoeren van de 
eigen bijdrage voor arbeidsmatige dagbesteding en het verlagen van het PGB-tarief vinden 
hun oorsprong in een genomen raadsbesluit inzake de wijziging van de verordening WMO en 
Jeugdhulp (19-12-2019). E.e.a. is toegelicht in het Herstelplan (blz. 17). De laatste 3 
maatregelen (verlagen vrije beleidsruimte CJG, maatschappelijke begeleiding en kilometers 
collectief vervoer verlagen) zijn extra maatregelen als onderdeel van het Herstelplan.

Vraag a-ii. Waarom is er nu, 2022, sprake van een ander bedrag dan in 2021?

Antwoord a-ii. De maatregelen inzake het invoeren van de eigen bijdrage voor arbeidsmatige dagbesteding 
en het verlagen van het PGB-tarief gaan in per 2022 (hiervoor verwijzen we naar blz. 17 van 
het Herstelplan). De maatregel m.b.t. de maatschappelijke begeleiding loopt op van € 25.000 
naar € 100.000 (blz. 8 bijlage Herstelplan).

Vraag-iii. Kunt u aangeven, per post, hoeveel van deze bezuinigingen in 2021 al gerealiseerd zijn?

Antwoord a-iii. Op blz. 51 van de Voortgangsrapportage 2021 is een overzicht opgenomen van de 
gerealiseerde bezuinigingsmaatregelen in 2021. Overigens was de maatregel m.b.t. het 
verlagen van de vrije beleidsruimte van het CJG-budget al in 2020 gerealiseerd (Jaarrekening 
2020, blz. 256).
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........................................D66 (18-10-2021) .......................................

Vraag 01 pagina 7: 
Introductie: “We verkennen uitgangspunten voor een lokaal, vernieuwd en integraal jeugdbeleid en we 

stellen een actieplan jeugd op.

Vraag: a. Hoe verhouden deze plannen zich met elkaar en wat beogen we te behalen met deze 
plannen? 

b. Valt jongerenparticipatie ook onder één van deze plannen, zo ja welke?

Antwoord: Vraag a We hebben vanuit de eenmalige extra corona middelen en de eenmalige 
rijksmiddelen in het kader van het nationaal programma onderwijs een opdracht meegekregen 
vanuit het rijk. De inzet daarop leest u terug in het actieplan jeugd wat onderdeel is van de 
maatschappelijke herstel agenda die u op 7 oktober jl. heeft goed gekeurd. Een lokaal 
integraal jeugdbeleid stellen we op voor een langere periode. Natuurlijk is er onderlinge 
afstemming.

Vraag b. jeugdparticipatie maakt onderdeel uit van beide plannen. Daarnaast worden 
Jongeren ook betrokken bij de voorbereiding en uitvoering van beide plannen. (zie 
beantwoording vraag 9 en 10).

Vraag 02 pagina 17
Introductie: “We starten de pilots tiny houses…..overige stakeholders”.

Vraag: a. Wanneer starten deze pilots en hoe ziet deze planning er uit?

b. Als dit niet snel kan starten, welke mogelijkheden heeft de gemeente dan wel om dit zelf te 
initiëren?

Antwoord: a. Medio oktober zijn alle belangstellenden benaderd voor het invullen van een enquête met 
verdiepende vragen. Met de uitkomst van deze enquête willen we inschatten welke doelgroep 
het meest kansrijk is en welke combinatie van ‘ingrediënten’ daarvoor nodig is. Op 9 november 
gaan we deze resultaten tijdens een informatieavond terugkoppelen en we gaan daarover in 
gesprek. Wij hebben daarvoor twee deskundigen op het gebied van wooninitiatieven 
uitgenodigd. Aan de hand van hun ervaringen en praktijkvoorbeelden kunnen we verkennen 
wat er mogelijk is op de pilotlocaties. Het vervolg is het opstarten van een co-creatie traject 
met één of meerdere (doel)groepen. Hoe dit zal verlopen is afhankelijk van de deelnemers en 
daar is nu nog weinig van te zeggen.

b. Niet van toepassing.

Vraag 03 pagina 17
Introductie: “Voor de voorbereiding revitalisering….budget € 150.000,- gereserveerd”

Vraag: Kunt u aangeven/ specificeren uit welke kosten dit budget is opgebouwd?

Antwoord: Op dit moment denk wij aan twee bestedingen:

1 een bewustwordingscampagne/voorlichting over energiebesparing en isolatiemaatregelen 
in de jaren 60-'90 wijken;

2  een  bijdrage in de voorbereiding om te komen tot plannen op wijkniveau, bijvoorbeeld het 
doen van onderzoeken.

Vraag 04 pagina 19
Introductie: ”De inrichting van openbare ruimte moet uitnodigen voor bewegen”.

Vraag: a. Wat wordt er concreet bedoeld met deze doelstelling? 

b. Vallen beweegtuinen/beweegparken in de wijken hier ook onder?



Beantwoording Technische vragen Programmabegroting 2022 en MJP 2023 -2025 pagina 31 van 41

c. Worden schoolpleinen hierin ook meegenomen?

d. Komt dit terug in de notitie bewegen, spelen en ontmoeten? Zo ja, wanneer bespreken we 
dit in de gemeenteraad?

Antwoord: a. Inwoners verleiden tot gezonder gedrag door meer te bewegen en te sporten. Onderzoek 
toont aan dat wonen in goed beloopbare wijken verband houdt met meer fysieke activiteit. Een 
beloopbare wijk nodigt uit om je op een actieve manier te verplaatsen, zoals met de fiets of te voet. 
Inrichting van de openbare ruimte kan deze beloopbaarheid beïnvloeden. 

b. Ja, deze voorzieningen voor sporten en bewegen zorgen voor mogelijkheden om te 
bewegen.

c. Ja, in het BOSS (bewegen, ontmoeten, sporten, spelen) buitenruimteplan dat 
momenteel wordt uitgewerkt zijn ook de schoolpleinen meegenomen. 

d.  Zie antwoord c. Begin 2022 wordt het BOSS buitenruimteplan aan de raad voorgelegd.

Vraag 05 pagina 26
Introductie: Assen participeert in verschillende initiatieven in Noord Nederland om competenties van 

scholieren en volwassenen goed te laten aansluiten op de vraag van de arbeidsmarkt. 
Bundeling van kennis en middelen voor een basisinfrastructuur voor een leven lang 
ontwikkelen.

Vraag: a. Kunt u een voorbeeld geven wat een initiatief waar we aan deelnemen?

b. Kunt aangegeven welke concrete doelstellingen/plannen er liggen om basisinfrastructuur te 
versterken?

Antwoord: a.Eén van de initiatieven die vanuit de Arbeidsmarktregio wordt georganiseerd wordt is het project 
‘Kansrijk! Leren en werken’, waarbij MBO instellingen, gemeenten, UWV, SBB, FNV en VNO-NCW|MKB 
Noord gezamenlijk optrekken en (jonge) deelnemers ontzorgen en ondersteunen,  zowel voorafgaand 
als tijdens het traject, bijvoorbeeld door voorschakeltrajecten. 

Een ander project is Sterk Techniek Onderwijs, een project dat met NPG gelden wordt gefinancierd 
(Nationaal Programma Groningen). Primair is het een online platform waar scholen en bedrijven elkaar 
vinden voor vraag en aanbod van stages, gastlessen en events. Doel is meer jongeren in een 
doorgaande lijn (PO-VO-MBO)  voor te bereiden op een technisch beroep.

b.De doelstellingen van de basisinfrastructuur zijn gericht op een goed functionerend netwerk 
waarbinnen mensen toegang kunnen vinden tot een traject dat past bij hun zoekvraag, scholing, 
opleiding en werk. En dat werkgevers en gemeenten (Werkpleinen), provincies gezamenlijk zorgen 
voor een totaalaanbod waar behoefte aan is zowel vanuit de leerling- en werknemerskant als die van 
bedrijven.

Vraag 06 pagina 33
Introductie: “We versterken daarom het normale leven….. zoveel mogelijk”

Vraag: a. Wat is het normale leven? 

b. Kunt u concreet aangeven wat er zal worden ingezet om dit dan wel mogelijk te maken?

Antwoord: Normaliseren, ontzorgen en demedicaliseren: drie begrippen die samen een van de vijf 
transformatiedoelen in de Jeugdwet vormen. Dit doel wordt uitgelegd als het tegengaan van 
onnodig problematiseren en etiketteren van kinderen, jeugdigen en gezinnen. We willen dit 
bereiken door onder meer het opvoedkundig klimaat te versterken in gezinnen, wijken, scholen 
en in voorzieningen als kinderopvang en peuterspeelzalen, inzet POH Jeugd, YOOP, Samen 
Vroeg Erbij (Blijven), Jeugd BOA, Jeugd Maatschappelijk Werk, School Als Wijk. Waarbij we 
uitgaan van wat het kind of gezin nodig heeft, hoe krijgt het kind alle kansen en kan het zijn 
talenten ontwikkelen. Het gaat dan ook om voorkomen dat kinderen in jeugdhulp komen. We 
spreken overigens liever van het ‘gewone leven’ dan van het ‘normale leven'.
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Vraag 07 pagina 34
Introductie: “We stellen voor om na aftrek van uitvoerings- beheers- en monitoringskosten het 

subsidieplafond voor……. sport en gezondheid”.

Vraag: Kunt u separaat aangeven wat de uitvoeringkosten, beheerskosten en monitoringskosten zijn?

Antwoord: De uitvoeringskosten zijn: €40.000, de beheerkosten €40.000 en de monitoringskosten 
€20.000. Het gaat hierbij om kosten voor STILA en de gemeentelijke organisatie. 

Vraag 08 pagina 34
Introductie: “Er komt nog een bedrag van € 346 miljoen …. basis van (risico op) onderwijsachterstanden”. 

Vraag: a. Is er al bekend op welke doelstellingen/plannen we in gaan zetten? 

b. Zo ja, welke? 
c. Zo nee, kan de raad hierover geïnformeerd worden?

Antwoord: Vanuit het rijk hebben de gemeenten de opdracht geregen om met de inzet van gemeentelijke 
NPO middelen de onderwijsplannen te versterken. Het rijk geeft ook aan dat de uitvoering bij 
voorkeur gebeurt in afstemming en samenwerking met onder andere welzijn, jeugdhulp, zorg, 
gezondheid, sport, cultuur en onderwijs. Het gaat hierbij om het versterken van de sociaal 
emotionele ontwikkeling van jeugd/jongeren, maatregelen in de voorschoolse periode, 
maatregelen op het gebied zorg en welzijn, bevorderen van de samenwerking in de gemeente 
en maatregelen ten bate van thuiszitters. In samenwerking met jeugd en uitvoerende partners 
worden daarom in de komende weken plannen gemaakt. Eén van de plannen waar we in 
schooljaar 2021-2022 op in willen zetten is het betrekken van leerlingen bij de Asser plannen.

Vraag 09 pagina 35
Introductie: “Voor een lokale integrale aanpak…..vragen en behoeften”.

Vraag: Hoe wilt u een realistisch beeld over de jeugd in Assen maken?

Antwoord: Door zowel inventariserend als activerend onderzoek voor en door jongeren. We brengen in 
beeld: het huidige aanbod en gebruik voor en door jongeren, en de achterliggende oorzaken 
van niet- deelname door jongeren. We komen in contact met door de toegezegde 
medewerking van leerlingenraden op de VO-scholen, contact met jongerengroepen door 
Vaart Welzijn etc. Er wordt afgestemd met het jeugdonderzoek dat de Rekenkamer 
Commissie voornemens is uit te voeren. We willen dit onderzoek uitvoeren in de eerste helft 
van 2022. 

Vraag 10 pagina 35
Introductie: “In 2022 moet de jeugdparticipatie…. voor en door jongeren”.

Vraag: Wanneer is er volgens u sprake van meer zichtbaarheid?

Antwoord: Zichtbaarheid betekent onder andere dat de uitkomsten van het onderzoek (zie vraag 09) 
vertaald worden in beleid en uitvoering. Jongeren worden niet alleen bij het onderzoek maar 
ook structureel betrokken bij de vormgeving en uitvoering van jeugdbeleid. 
Jongererenparticipatie wordt vormgegeven op een manier die bij jongeren past; dat kan een 
jongerenraad zijn maar ook andere vormen van jongerenparticipatie zijn mogelijk. 

Vraag 11 pagina 35
Introductie: Er is een uitvoeringsplan omdat geweld nergens thuis hoort. Deel van dit plan richt zich op de 

lokale teams en een deel van dit plan richt zich op ontwikkeling van Veilig Thuis Drenthe.

Vraag: a. Waarom is er gekozen om een inter-gemeenschappelijke organisatie te ondersteunen in 
verder ontwikkeling naar een expertisecentrum?

b. Heeft dit ook tot gevolg dat er meer budget naar de GR gaat waarvan Veilig Thuis een 
onderdeel van is?
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Antwoord: Veilig Thuis Drenthe blijft zich concentreren op haar kerntaken: aannemen van meldingen 
huiselijk geweld en kindermishandeling, onderzoek en het geven van advies. Doordat Veilig 
Thuis transformeert naar een experticecentrum, versterkt zij haar positie in de aansluiting met 
het lokale veld, waarmee we verwachten dat we de lokale aanpak van huiselijk geweld en 
kindermishandeling kunnen verstevigen. Met haar specifieke kennis is Veilig Thuis Drenthe 
hiervoor in onze ogen de meest geëigende organisatie. Overigens zijn gemeenten in een 
Jeugdhulpregio wettelijk gehouden aan het gezamenlijk organiseren en faciliteren van een 
Veilig Thuis organisatie.  

Door verschuiving van taken van Veilig Thuis naar het voorliggend veld, meer inzet op 
preventie, eerder signaleren en hulpbieden en meer inzet op duurzaam voorkomen van 
recidive verminderen is de aanname dat er geen extra budget nodig is.  

Vraag 12 pagina 36
Introductie: Beschermd Wonen.

Vraag: Hoeveel Thuiswonen+ trajecten zijn er in Assen?

Zijn er voldoende passende en betaalbare woningen beschikbaar om aan de vraag van 
beschermd thuis te kunnen voldoen?

Antwoord: Aantal Thuiswonen+ trajecten (peildatum 1 juni 2021) in Assen: 57.

In het kader van het Weer Thuis Programma zijn afspraken vastgelegd over het aantal 
woningen dat jaarlijks beschikbaar wordt gesteld voor de doelgroep in de regio vanuit de 
wooncorporaties (voor Assen: Actium). Via de uitstroomtafel, die eind dit jaar wordt 
geïnstalleerd, worden eventuele knelpunten gemonitord en opgepakt. 

Vraag 13 pagina 38
Introductie: Er wordt specifiek gefocust op de doelgroepen jongeren en volwassenen in de categorie 45-

55 jaar. 

Vraag: a. Welke leeftijdscategorie wordt er voor jongeren gehanteerd?

b. Waarom is er specifiek voor deze twee doelgroepen gekozen?

Antwoord: Voor jongeren wordt globaal de leeftijdscategorie van 15-25 jaar aangehouden. In de 
raadsvergadering van 27 mei 2021 hebben we uitgelegd dat we voor de doelgroep 45-55 jaar 
hebben gekozen omdat de sociale eenzaamheidscijfers voor deze categorie het hoogst zijn. 
Aangezien het hier gaat om sociale eenzaamheid liggen er, in tegenstelling tot de doelgroep 
ouderen waarbij het vaak gaat om emotionele eenzaamheid, voldoende kansen om dit met 
ontmoeting in de openbare ruimte tegen te gaan. Er is voor jongeren gekozen omdat uit 
onderzoeken bekend is onder andere door Corona dat deze sociaal kwetsbaar zijn, nog een 
heel leven voor zich hebben en er daardoor veel winst is te behalen. 

Vraag 14 pagina 38

Introductie: “Op 1 januari 2022 gaat de nieuwewet inburgering in. ……. van de onderwijsroute.”

Vraag: a. Wanneer is er sprake van meer zicht?

b. Wordt de gemeenteraad van Assen hierin geïnformeerd en zo ja, hoe?

Antwoord: a.Op 4 oktober was er een gesprek tussen demissionair minister Koolmees van SZW, OCW, 
VNG, Divosa en de onderwijskoepels. Demissionair minister Koolmees heeft aangegeven dat 
hij ziet dat een financieel knelpunt zit bij de onderwijsroute. Hij heeft echter geen toezegging 
gedaan over extra middelen. Er wordt op korte termijn een vervolgafspraak gepland waarin 
naar verwachting concrete afspraken worden gemaakt over een oplossing. 

b.De gemeenteraad van Assen wordt via een brief geïnformeerd over de uitkomsten van het 
gesprek en de vervolgstappen van de gemeente.
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Vraag 15 pagina 40
Introductie: “ Het Asser Sportakkoord……aan gegeven.” 

Vraag: a. Zijn er ook in Assen ook buurtsportcoaches, en zo ja hoeveel?

b. Hoe gaan die een bijdrage leveren aan de verdere vormgeving van het Asser Sportakkoord?

c. Welke inzet is er structureel om de besturen van sportverenigingen te ondersteunen en 
faciliteren?

d. Zijn er mogelijkheden om extra financiering en/of subsidie voor sport/ gezonde leeftstijl aan 
te vragen?

e. Zo ja, zijn deze mogelijkheden al benut of gaan die benut worden?

f. Zo nee, is  het beschikbare budget voldoende om de ambities van het Asser Sportakkoord 
mogelijk te maken?

Antwoord: a. Ja er zijn verdeelt over 9 fte 14 buurtsportcoaches in Assen werkzaam.

b. Dat gaat via de thema's. Zo is Gezond in de Stad is een thema waar Vaart Welzijn en de 
buurtwerkers sport aan werken. Aan het thema Inclusief en Toegankelijk wordt bijgedragen 
door de buurtsportcoach bij COSIS/Van Boeijen. Voor de overige thema's is nog niet geheel 
scherp welk beroep er wordt gedaan op de capaciteit van buurtsportcoaches

c. Er is niet een buurtsportcoach exclusief beschikbaar voor verenigingsondersteuning.

d. Op dit moment is dat nog niet aan de orde.

e. Dit wordt duidelijk op het moment dat de regiegroep de koers voor de toekomst scherp 
heeft. Daar wordt aan gewerkt.

f. Zie antwoord e.

Vraag 16 pagina 40
Introductie: “Het preventieakkoord is opgesteld…..preventie in Assen.”

Vraag: a. Wie zijn de prominente spelers?

b. Is er al een uitvoeringsagenda?

c. Zo ja, kunnen wij die ook ontvangen?
d. Zo nee, wanneer zal die worden vastgesteld/ worden uitgewerkt?

Antwoord: a. Zorg 1.5 (aannemer gecombineerde leefstijlinterventie Drenthe), GGD, Vaart Welzijn, VNN 
en GIDS (Gezond in de Stad).

b. Ja, op hoofdlijnen. Die wordt nu uitgewerkt naar een prioritering, ook voor 2022 en verder.

c. De intentieverklaring die is opgesteld en de preventiematrix worden meegezonden met de 
stukken.

d. Zie antwoorden b en c

Vraag 17 pagina 42
Introductie: “Samenwerking tussen onderwijs en jeugdhulp. “We onderzoeken hoe we in Assen aan 

kunnen sluiten op de landelijke en provinciale ontwikkelingen voor gelijke kansen in het 
basisonderwijs?”

Vraag: a. Kunt u hier een voorbeeld van geven?

b. Welke concrete ontwikkelingen worden er verwacht?
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Antwoord:        a.Kansen4Kinderen is een concreet voorbeeld van een initiatief waar we op dit moment naar 
kijken. K4K is een initiatief in de provincie Drenthe en de gemeente Hardenberg waarin al 
meer dan vijftig scholen besloten hebben om van en aan elkaar te leren wat in de praktijk blijkt 
te werken bij het vergroten van kansen voor kinderen. Goede voorbeelden rondom 
bijvoorbeeld educatief partnerschap worden gedeeld. 

b.Mogelijk zou dit ertoe kunnen leiden dat er minder een beroep gedaan wordt op 
specialistische jeugdhulp.

Vraag 18 pagina 47
Introductie: “De achterbannen van Vaart in Assen hebben de intentie om een substantieel deel van de 

kosten van de binnenstadsorganisatie voor hun rekening te nemen.”

Vraag: a. Aan welk bedrag moeten wij denken als we het hebben over een substantieel deel van de 
kosten?

b. Wanneer eindigt de intentie en start het concreet bijdragen aan de kosten?

Antwoord: a. Het exacte bedrag van de bijdrage moet nog worden vastgesteld. Dit wordt bepaald op 
basis van een begroting die de ambities van Vaart in Assen voor de binnenstad reflecteert en 
het draagvlak voor een bijdrage onder ondernemers en vastgoedeigenaren.

b.Wij hebben de opstartfase van Vaart in Assen met een jaar verlengd, tot en met 2022. Met 
ingang van 2023 is een eigen bijdrage van de ondernemers en vastgoedeigenaren nodig om 
de binnenstadsorganisatie op het huidige niveau voort te kunnen zetten.

Introductie: Om dit goed en structureel te regelen ………bijdrage uit het Ondernemersfonds Assen.”

Vraag: a. Wanneer is duidelijk dat dit wel of niet haalbaar is en wordt de gemeenteraad?

b. Op welk moment zal de gemeenteraad hierover worden geïnformeerd?

Antwoord: Er is door Vaart in Assen een proces opgestart om het draagvlak voor een 
bedrijveninvesteringszone voor de binnenstad te verkennen. Over dit proces en werking van 
een ‘biz’ zal Vaart in Assen uw raad nader informeren, naar verwachting begin 2022. Een 
definitief besluit over de biz kan dan in de tweede helft van 2022 worden genomen.

Vraag 19 pagina 59
Introductie: Oplossen van achterstanden Sociaal Domein: 

Vraag: a. Zijn de achterstanden door de inzet van extra capaciteit ingelopen?

b. Als de extra capaciteit die nodig was om de achterstanden in te lopen, waarom zijn die 
dan nog nodig als deze is opgelost?

Antwoord: a.Sinds 2020 hebben we achterstanden in de behandeling van aanvragen voor Wmo en 
Beschermd Wonen. Dit is bijzonder onprettig voor onze inwoners, die hierdoor  langer moeten 
wachten op behandeling van hun aanvragen. We hebben de wachttijd in de afgelopen periode 
ingelopen van 3,5 maand tot nu 1 maand (bovenop de reguliere behandeltermijn van 8 
weken). Om de achterstanden in te lopen hebben we 10 fte extra ingezet. In het eerste half 
jaar van 2021 steeg het aantal aanvragen voor uitbreiding van bestaande indicaties in de Wmo 
sterk (40% procent hoger dan in dezelfde periode van 2019 en 2020). Hierdoor heeft het 
inlopen van de achterstanden langer geduurd dan we begin 2021 dachten.

b.De incidentele middelen in 2021 zijn bedoeld om de achterstanden weg te werken van 2020, 
die in 2021 voortduurden. Aan het einde van dit jaar zijn de achterstanden naar verwachting 
weggewerkt.. De structurele middelen 2022 zijn bedoeld om te voorkomen dat deze opnieuw 
ontstaan. Recent heeft een extern adviesbureau onze werkprocessen gevalideerd en komt tot 
de conclusie dat ruimt 10,4 fte structureel extra nodig is om de werkprocessen naar behoren 
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uit te voeren.  Als we de capaciteit niet zouden verhogen, zou dit kunnen leiden tot nieuwe 
achterstanden, en klachten van inwoners en zorgaanbieders.

Vraag 20 pagina 59
Introductie: “De huidige wijze van samenwerking is niet houdbaar…..en toe aan herziening.” 

Vraag: Op basis van welke argumenten/ voorbeelden wordt geconcludeerd dat de samenwerking 
niet langer houdbaar is?

Antwoord: De ambitie en complexiteit van de gezamenlijke inkoop in Noord en Midden Drenthe-verband 
(NMD) is in de afgelopen periode vergroot, mede onder druk van de tekorten in het sociaal 
domein en de transformatie-opgave. Dit resulteerde in integrale inkoop van Jeugd en Wmo 
(inclusief Beschermd Wonen en Maatschappelijke Opvang) en een inkoopstrategie die 
aansluit bij de verschillende inhoudelijke opgaven. Hierin willen we een gedegen 
gesprekspartner zijn voor de zorgaanbieders. Dit leidt tot een professionaliseringsslag in de 
samenwerkingsorganisatie, zowel in contract- en kwaliteitsmanagement, beleid als in data-
gestuurd werken. Van een organisatie waarin veel medewerkers uit de vijf gemeenten een 
deel van hun werkzaamheden in NMD-verband verrichten, gaan we naar een compacte 
organisatie met medewerkers die dit als hun primaire taak hebben. Om fiscale risico's te 
voorkomen wordt een juridische basis van een Regeling zonder meer voorgesteld. Hierin 
worden de huidige set samenwerkingsafspraken vastgelegd. Dit brengt geen wijziging aan in 
de besluitvormende rol van colleges en gemeenteraden.

Vraag 21 pagina 65
Introductie: Laadpalen 

Vraag: a. Worden er ook laadplekken / laadpalen gefaciliteerd voor fietsers?
b. Zo ja, is al duidelijk waar deze zullen komen?
c. Zo nee, waarom niet?

Antwoord: a. Ja.

b.De elektrische fiets kan worden opgeladen in de bewaakte fietsenstallingen, de fietsenstalling 
Mercuriusgarage en bij het station. Het is lastig om elektrisch laden in de openbare ruimte te 
faciliteren vanwege de diefstalgevoeligheid van de laadapparatuur.

Vraag 22 pagina 147
Introductie: In de taakvelden wordt zowel bij de lasten als bij de baten gesproken over 

Maatwerkdienstverlening en Geëscaleerde zorg. Tevens wordt hierbij de leeftijd van 18- en 
18+ gehanteerd. 

Vraag: a. Waarom wordt dit onderscheid gemaakt? 

b. Als er een onderscheid is, wordt er dan wel integraal gewerkt en hoe wordt dit geborgd bij 
de medewerkers?

Antwoord:         a. Budgetten zijn onderverdeeld in deze categorieën Jeugd en Wmo. Dit betreffen door de 
Rijksoverheid voorgeschreven eenheden om zodoende deze uitgaven op landelijk niveau te 
kunnen vergelijken tussen gemeenten

       b. Medewerkers werken in principe integraal vanuit de gedachte: een gezin, een plan.  

 

.....................................50Plus (22-10-2021) .....................................

Vraag 01
Introductie: Omdat we het sociaal domein moesten financieren is er bezuinigd op het onderhoud van het 

openbaar groen en het schoonhouden van de stad.

Vraag: a. Hoeveel is er sinds 2015 bezuinigd op het onderhoud van het openbaar groen?



Beantwoording Technische vragen Programmabegroting 2022 en MJP 2023 -2025 pagina 37 van 41

b. Hoeveel is er sinds 2015 bezuinigd op het schoonhouden van de stad?

Antwoord:         

Introductie: 
Als de als de plannen van het huidige demissionaire kabinet, met betrekking tot de 

bewoners van de GGZ instellingen in Assen, door gaan,  zal het woonplaats beginsel in 
werking treden.  

Vraag: Als het woonplaats beginsel, voor de jeugd, in werking treedt, hoeveel kosten zal dit, naar 
verwachting,  voor Assen gaan schelen?

Antwoord:   We verwachten dat dit budgettair neutraal verloopt.

..................................................CDA..................................................
Geen vragen ontvangen

........................................SP (18-10-2021) ........................................
Vraag 01 pagina 16
Introductie: Voor nieuwe woongebieden streven we naar 30% sociale woningbouw. Alleen gemotiveerd 

wijken we daarvan af.

Vraag: Op basis van welke motivatie kan het college afwijken van deze 30%. Geldt deze motivatie 
ook wanneer naar boven afgeweken wordt?

Antwoord: Wij kunnen op voorhand geen opsomming geven van alle situaties waarin gemotiveerd 
afgeweken zou kunnen worden van de 30% eis. Bij niet alle woningbouwinitiatieven zal 30% 
in de praktijk realistisch en haalbaar zijn en soms wellicht zelfs onwenselijk. Met name bij 
kleiner ontwikkelingen van bijvoorbeeld 10 woningen kan dit een probleem zijn. En bij grotere 
ontwikkelingen blijkt soms meer haalbaar, zoals bij de locaties Maranathakerk (100% sociaal). 
Over de locatie  Acmesa zijn wij in gesprek(. Bij een grote ontwikkeling zoals het 
Havenkwartier is 30% een reëel uitgangspunt. Bij initiatieven in wijken met een relatief groot 

Overzicht bezuinigingen openbare ruimte vanaf 2015 bedragen x € 1.000

2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022
Bezuinigingsmaatregelen Minderen met Maat 2015-2018
Wegbeheer/verzorging infrastructuur
- terugbrengen beeldkwaliteit -550 -550 -550 -550 -550 -550 -550 -550
- verlagen maairegime -160 -160 -160 -160 -160 -160 -160 -160
- verminderen/aanpassen onkruidbestrijding -50 -50 -50 -50 -50 -50 -50 -50
Groenbeheer
- meewerkers 3 maanden op uitkeringsbasis -150 -150 -150 -150 -150 -150 -150
- omvorming intensief gras naar extensief gras -185 -185 -185 -185 -185 -185 -185 -185
- terugbrengen beeldkwaliteit -250 -250 -250 -250 -250 -250 -250 -250
- verlagen maairegime -50 -50 -50 -50 -50 -50 -50 -50
- verminderen bloembakken en inboet bomen -45 -45 -45 -45 -45 -45 -45 -45

-1.290 -1.440 -1.440 -1.440 -1.440 -1.440 -1.440 -1.440
Bijstelling maatregelen i.v.m. sociaal maatschappelijke 
verplichtingen (begroting 2016 en 2017)
- inzet WSW-medewerkers en Meewerkers 300 825 825 825 825 825 825
Bijgestelde bezuinigingsopgave Minderen met Maat -1.290 -1.140 -615 -615 -615 -615 -615 -615

Herstelplan 2020
Wegbeheer/verzorging infrastructuur
- risicogestuurd beheer verhardingen met toep. maatwerk -175 -175 -175
Groenbeheer
- hagen en heesters vervangen door bloemrijke mengsels -150 -150
Totale bezuinigingsopgave Herstelplan -175 -325 -325

Totaal bezuinigingen 2015-2022 -1.290 -1.140 -615 -615 -615 -790 -940 -940

Jaar
Onderdeel / maatregel
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aandeel sociale huur kan het streven naar meer differentiatie een motief om af te zien van de 
30%-eis.   

Vraag 02 pagina 20
Introductie: Groenvisie. Wij stellen een groenvisie en volgend daarop een uitvoeringsplan groenvisie op.

Vraag: a. Klopt het dat er voor deze groenvisie en het uitvoeringsplan nauwelijks extra geld 
gereserveerd is in de begroting? 

b. Wanneer deze constatering klopt, waar gaat het college de eventuele extra middelen dan 
vandaan halen?

Antwoord: a. Het klopt dat hiervoor geen geld gereserveerd is. 

b. Vanuit de groenvisie of vanuit beheer- en uitvoeringsplannen voortvloeiend uit de groenvisie 
zullen mogelijk nieuwe investeringen voorgesteld worden. 

Vraag 03 pagina 21
Introductie: Wat willen wij bereiken: meer stallingsmogelijkheden. 

Vraag: a. Wat wordt hiermee bedoeld? In de wijken? In het centrum?

b. En staat de aanleg hiervan in verhouding met de €700.000 investeringsbudget?

Antwoord: a. Het gaat hier vooral om meer stallingsmogelijkheden voor de fiets in het centrum. De 
komende periode zullen we fietsparkeren beter faciliteren op strategische plekken in de 
binnenstad, in totaal streven we ernaar om ongeveer 400 plekken toe te voegen.

b.De extra stallingen komen uit het budget voor de binnenstad, en niet uit het 
Uitvoeringsprogramma Mobiliteit (UPM). In 2022 ontvangt uw Raad een nieuw 
Uitvoeringsprogramma Mobiliteit (UPM) waarin staat beschreven wat er uit het 
investeringsbudget gedaan wordt.

Vraag 04 pagina 26, 195 en 197
Introductie: Arbeidsmarktregio Werk in Zicht

Vraag: a. Hoeveel jongeren in de sluitende aanpak zitten zonder een activiteit thuis?

b. Wat zijn de oorzaken dat het percentage voortijdig schoolverlaters zonder startkwalificaties 
in Assen hoger is dan landelijk gemiddeld (197) en dat er (pagina 195) in Assen 1% meer 
werkloze jongeren zijn dan in Drenthe gemiddeld?

Antwoord: a. We gaan er van uit dat de vraag betrekking heeft op het totaal aantal jongeren 18-23 jaar 
uit Assen. Dit zijn er in oktober 4.178. Als we dit aantal nader bekijken zien we dat verreweg 
de meeste jongeren actief zijn:
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We hebben een sluitende RMC  administratie dit wil zeggen we weten van alle jongeren wat 
ze doen in bovenstaande vastgestelde categorieën, of dat ze daarbuiten vallen. Het is lastig 
binnen de ‘monitor overig’ exact te weten wie geen enkele activiteit ontplooit. Enerzijds 
vanwege de definitie van ‘inactief’. Anderzijds omdat informatie op dit niveau vooral van de 
jongeren zelf moet komen terwijl het RMC werk plaatsvindt in een vrijwillig kader. 

NB Met alle jongeren wordt blijvend geprobeerd contact te krijgen als dat nog niet gelukt 
is/contact onderhouden om de status actueel te houden en te kijken wat er nodig is.

b.

Gemeente Assen

cursusjaar deelnemers vsv'ers vsv% landelijk vsv%

2017/2018 6.095 84 1,38% 1,90%

2018/2019 6.099 120 1,97% 2,02%

2019/2020 6.016 109 1,81% 1,72%

Assen heeft in 2019-2020 een vsv percentage van 1,81 en landelijk is het 1,72 een klein 
verschil van ongeveer 0,1%
Hiervoor is niet echt een inhoudelijke oorzaak aan te wijzen. In absolute aantallen zijn we 
t.o.v. 2018-2019 behoorlijk gezakt. Echter omdat het aantal deelnemers in 2019-2020 lager 
was dan in de voorgaande jaren, valt het percentage wat hoger uit.  
Het lagere absolute aantal vsv’ers is in lijn met het landelijke beeld en wordt verklaard 
doordat dit 2019/2020 deels een coronajaar was, waarin veel moeite gedaan is leerlingen 
‘binnenboord’ te houden. Binnen school blijven was voor jongeren in die periode ook 
aantrekkelijker dan het alternatief de arbeidsmarkt op te gaan. 

Vraag 05 pagina 171
Introductie: Participatie en inkomen: Realisatie 2020: € 66.439.000 en in de begroting is hier €59.813.000 

voor opgenomen. 

Vraag: Waarom is er in 2022 bijna 7 miljoen lager begroot dan de realisatie van 2020?

Antwoord: Aan de batenkant is in 2022 t.o.v. 2020 ook sprake van ca. 7 miljoen minder begrote 
inkomsten. 2020 viel in de coronapandemie en zijn er incidentele rijksbijdragen ontvangen en 

Totaal 4.178 
waarvan

3.847 Actief in de zin van een 
startkwalificatie, schoolinschrijving of 
werk 

2495 startkwalificatie
1154 schoolinschrijving
198 werk

255 Actief in de zin van een uitkering 
(en begeleiding in het kader van
de uitkering), hulp/zorgverlening of 
actieve RMC begeleiding

113 uitkering
69 hulp/zorgverlening
73 actieve RMC begeleiding

76 zit in de ‘monitor overig’ waarvan het 
merendeel echter wel degelijk actief is

76 jongeren in diverse situaties bijvoorbeeld: 
overweegt opleiding, detentie, thuisstudie, 
starten eigen bedrijf, stage vanuit het buitenland 
,asielzoekersjongeren. 
Binnen deze 76 is een heel klein aantal dat 
mogelijk thuis zit zonder actief aan hun 
toekomst te werken. Dat zijn jongeren 
waarmee het contact niet is gelukt (4) of die 
hebben aangegeven geen begeleiding van het 
RMC te willen (7)
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daaruit extra uitgaven gedaan door de WPDA, waaronder ca. 6 miljoen aan uitgaven in het 
kader van de TOZO.

Vraag 06 pagina 36
Introductie: Van beschermd wonen naar beschermd thuis. (opmerking SP: Het betreft hier ook mensen 

die niet of nauwelijks zelfstandig regie over hun dagelijks leven kunnen voeren).

Vraag: Wordt hier bij wijkvoorzieningen ook gedacht aan cases regisseur die voor deze mensen de 
dagelijkse beslommeringen in de gaten houdt en eventueel regelt?

Antwoord: Thuiswonen + biedt een combinatie van begeleiding en 24 uurs bereikbaarheid en 
beschikbaarheid van ondersteuning. Thuiswonen+ sluit zoveel mogelijk aan bij de 
voorzieningen op wijkniveau georganiseers. Ook om tijdig op- en afschalen te realieren. Door 
deze aansluiting worden integraal werken, preventie en terugvalopties voor de inwoner 
versterkt. 

Vraag 07 pagina 47
Introductie: We vragen met ingang van 2022 structurele dekking voor de basisfinanciering ad €130.000. 

De kosten van de verlengde opstartfase ad €95.000,- verhalen wij op het corona-
compensatiefonds.

Vraag: Wat is de (structurele) bijdrage van de vastgoedeigenaren in de binnenstad aan Vaart in 
Assen?

Antwoord: In 2022 dragen de ondernemers en vastgoedeigenaren nog niet direct bij aan de financiering 
van de binnenstadsorganisatie. Het is de bedoeling dat ondernemers en vastgoedeigenaren 
vanaf 2023 een eigen bijdrage leveren aan Vaart in Assen. Vaart in Assen is daarom een 
proces gestart om de mogelijkheden van een bedrijveninvesteringszone te verkennen. Over 
dit proces en de werking van een ‘biz’ wordt uw raad naar verwachting begin 2022 
geïnformeerd.  Wel dragen de vastgoedeigenaren indirect bij aan de binnenstadsorganisatie 
via de OFA. 

Vraag 08 pagina 49
Introductie: We spreken met het museum heldere doelstellingen af waarbij ook evaluatiemomenten 

worden ingebouwd

Vraag: a. Welke doelstellingen worden er met het Drents museum afgesproken? 

b. waar wordt op geëvalueerd?

c. over welke periodes wordt er geëvalueerd? 

d.  bij het niet halen van de afgesproken doelen, wordt de subsidie dan heroverwogen?

Antwoord: In de Kaderbrief 2022 wordt door ons gemotiveerd waarom wij als gemeente het Drents 
Museum structureel willen subsidiëren. Deze is vooral gelegen in de spraakmakende 
tentoonstellingen die het museum organiseert, dit past binnen één van de ambities van ons 
cultuurbeleid: Assen spraakmakende provinciehoofdstad van Drenthe.

We zijn met het museum in het gesprek over de inzet van de subsidie, waarbij naast 
Spraakmakende provinciehoofdstad van Drenthe ook wordt gekeken naar de ambities Kunst 
en cultuur voor iedereen en Met kunst en cultuur meer bereiken. De inzet is om inwoners te 
bereiken die nu niet in het museum komen.

Het museum licht in haar jaarverslag toe wat zij heeft gedaan met de subsidie. In het financieel 
jaarverslag wordt de subsidie verantwoord. Dit is conform de reguliere afspraken van 

subsidieverlening. Daarnaast vindt twee keer per jaar een bestuurlijk overleg 
plaats, waarin de voortgang wordt besproken. 
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Wij gaan ervan uit dat het museum zich inzet om de doelen te halen. 

.............................................Lijst Deen .............................................

Geen vragen ontvangen


